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Vážení čtenáři
letního Novohradského zpravodaje,
mám pocit, že to bylo jakoby před pár dny, kdy jsem na konci loňského
roku psal úvodní slovo k letošnímu kalendáři. Zima však utekla jako
voda, jaro snad ještě rychleji a v době, kdy budete číst tyto řádky, už bude-
me na začátku prázdnin. Ne ale těch krátkých jarních, které jsou navíc
v zimě, ale těch nejen dětmi nejočekávanějších, těch velkých, letních…

Pro naše město to bude znamenat po tradičně akcemi nabitém červ-
nu další přísun koncertů, divadelních či filmových představení, výstav
a jiných akcí. Ve městě nebudeme jenom my, ale i mnoho návštěvníků
a turistů, kteří se přijedou podívat na naše památky, přírodní zajímavos-
ti nebo budou cílit právě na kulturní zážitky.

Nastane ale také doba vlastních dovolených, kdy se i my vydáme
objevovat a odpočívat. Pro mnohé to bude znamenat nějaký pobyt v za-
hraničí, ale asi většina z nás pak bude větší část prázdnin trávit doma.
To však neznamená, že i my místní nemůžeme najít nová místa nebo
další formy putování a objevování. Naopak…

Pokud si třeba myslíte, že už jste v našem městě a okolí viděli
všechno, doporučuji otevřít turistické noviny destinační společnosti
Novohradsko-Doudlebsko (najdete je na informačním centru) nebo
třeba jen projít upoutávky v rámci tohoto zpravodaje. Jsem přesvěd-
čený, že i Vy budete překvapeni, kolik novinek či krásných akcí je
připraveno udělat Vám léto krásnější…

Můžete si hrát na horolezce a překonat symbolicky Mount Everest,
podívat se na pohádkové kostýmy do Borovan, na archeoskanzen do
Trocnova nebo objevit nové hyalitové přírůstky v expozici novohrad-
ského hradu nebo v Novohradském muzeu. Těšit se můžete i na novou
rodinnou stezku (v okolí Nakolic, Nakolického rybníku až ke Kamín-
ku) nebo příjemnou cyklovyjížďku přes Veveří a Mýtiny ke kapli
v Dlouhé Stropnici. K tomu Vám může hrát příjemná hudba na náměstí
nebo v rámci festivalů různých žánrů ve městě, v Údolí, na Zevlově
mlýně nebo i jinde v blízkém okolí. A stejně jako turistům i Vám jsou
otevřeny gastrozážitky a množství dobrých nápojů v místních restaura-
cích a jiných občerstvovnách.

Tak Vám všem přeji hodně zážitků a hlavně to, aby Vás jakákoliv
forma letních aktivit a dovolené nabila pozitivní energií do druhé polo-
viny roku! Krásné léto a prázdniny!

Mgr. Vladimír Hokr, starosta města

V pátek 28.6. večer, proběhla v galerii Koželužna vernisáž výtvarníka
Milouše Vacka „Za hranicí viděného“. Výstavu můžete shlédnout do
11.8. 2024. Vernisáž uvedl, a skromného výtvarníka představil hos-
tům, pan starosta Vladimír Hokr

Rytmík – 3. místo s choreografií "Common dream"

Milouš Vacek si získal svou pozornost představením své tvorby
s podrobným poutavým výkladem ke konkrétním výjevům na obrazech

Děti plnily úkoly na indiánské stezce v rámci
zábavného odpoledne s Rytmíkem
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za předprázdninovým časem ve školce a školní družině…

Indiáni u Žabiček

Sluníčka jedou na výlet

Program s technickými službami města S fenkou Roxy v akciTurnaj v kuželkách rodičů s dětmi

Koťátka a sportovní hry

FOTOOHLÉDNUTÍ

Koťátka v ZOO

Výlet ŠD do lanového centra
v Hluboké nad Vltavou
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Zápis z 60. schůze městské rady
ze dne 20.05.2024

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser
Omluveni:
Ing. Eva Ševčíková, člen rady;
Ing. Ladislava Bártová, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 59. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 59. jednání rady města.

� 2. Termínovaný vklad
- Komerční banka a.s.
Rada města souhlasí s návrhem na využití
termínovaných vkladů u Komerční banky
a.s. v celkové výši 9.000.000 Kč (3 x 3 mi-
liony Kč) z volných finančních prostředků
města Nové Hrady a využití termínovaných
vkladů ve výši 6.000.000 Kč (2 x 3 miliony
Kč) z prostředků fondu vodohospodářského
majetku a postupuje návrh k projednání za-
stupitelstvu města.
(Starosta informoval radu o možnosti využití
volných finančních prostředků města Nové
Hrady formou termínovaného vkladu. Na-
bídku na termínované vklady s možnou
obnovou zaslaly 2 bankovní instituce (KB,
ČS). Nejvýhodnější úrokovou sazbu nabíd-
la Komerční banka a.s. - sazba termínova-
ného vkladu: 4,5% p.a. ke dni 20.05.2024
při výši termínovaného vkladu max.
3.000.000 Kč na dobu 3 měsíce. Rada města
doporučuje zastupitelstvu schválit termíno-
vané vklady v celkové výši 9.000.000 Kč
(3 x 3 miliony Kč) z volných finančních
prostředků města a termínované vklady ve
výši 6.000.000 Kč (2 x 3 miliony Kč) z pros-
tředků fondu vodohospodářského majetku.)

� 3. Obecně závazná vyhláška, o nočním
klidu
Rada města souhlasí s předloženým návr-
hem Obecně závazné vyhlášky, o nočním
klidu a postupuje návrh k projednání zastu-
pitelstvu města.
(Starosta informoval radu o přípravě návrhu
Obecně závazné vyhlášky, o nočním klidu.
OZV stanovuje vybrané výjimečné případy
pro rok 2024, kdy je doba nočního klidu vy-
mezena kratší dobou nebo při nichž nemusí
být doba nočního klidu dodržována.)

� 4. Uvolněný byt Nové Hrady, č.p. 59
Rada města souhlasí se zveřejněním proná-
jmu nemovité věci - bytu č. 4, čp. 59, Nové
Hrady (2+1 o velikosti 84,93 m2) formou
výběrového řízení I. Rada pověřuje tajemní-
ka MěÚ Nové Hrady zveřejněním na úřední
desce města dle návrhu.
(Rada projednala návrh zveřejnění proná-
jmu nemovité věci - bytu č. 4, čp. 59, Nové

Hrady - formou výběrového řízení I. Jedná
se o pronájem bytu 2+1 o velikosti 84,93 m2.
Minimální nájemné činí 70 Kč/m2/měsíc +
zálohy za služby a měsíční nájemné za zaři-
zovací předměty.)

� 5. Revokace - Jmenování komise pro
otevírání obálek "Modernizace
veřejného osvětlení ve městě N.H."

Rada města jmenuje komisi pro otevírání
obálek na akci "Modernizace veřejného
osvětlení ve městě Nové Hrady" ve složení:
Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Lucie Kříhová a
Marie Mrkvičková, náhradníci: Jan Koll-
mann, Lenka Roulová a Ing. Pavla Vaněč-
ková.

Rada města jmenuje hodnotící komisi na
akci "Modernizace veřejného osvětlení ve
městě Nové Hrady" ve složení: Ing. Pavel
Hamberger, Josef Sýkora a Jaroslav Faktor
a náhradníci: Bc. Roman Schmidt, Miroslav
Vrchota a Ing. Eva Ševčíková

(Rada opětovně projednala návrh na jmeno-
vání komise pro otevírání obálek a návrh na
jmenování hodnotící komise k veřejné za-
kázce: Modernizace veřejného osvětlení ve
městě Nové Hrady, včetně seznamu obesí-
laných firem. Rada města revokuje usnesení
č. 13 rady města č. 59 ze dne 15.05.2024.
Původní znění "Rada města jmenuje hodno-
tící komisi na akci: Modernizace veřejného
osvětlení ve městě Nové Hrady ve složení:
Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Lucie Kříhová,
Marie Mrkvičková a náhradníci: Jan Koll-
mann, Lenka Roulová, Ing. Pavla Vaněčko-
vá", bude revokováno a změněno na "Rada
města jmenuje komisi pro otevírání obálek
na akci "Modernizace veřejného osvětlení
ve městě Nové Hrady" ve složení: Mgr.
Vladimír Hokr, Mgr. Lucie Kříhová a Marie
Mrkvičková, náhradníci: Jan Kollmann,
Lenka Roulová a Ing. Pavla Vaněčková.
Rada města jmenuje hodnotící komisi na
akci "Modernizace veřejného osvětlení ve
městě Nové Hrady" ve složení: Ing. Pavel
Hamberger, Josef Sýkora a Jaroslav Faktor
a náhradníci: Bc. Roman Schmidt, Miroslav
Vrchota a Ing. Eva Ševčíková." Změna
usnesení je odůvodněna chybným přepisem
při vyhotovování zápisu.)

Zápis z 61. schůze městské rady
ze dne 22.05.2024

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser

Omluveni:
Ing. Eva Ševčíková, člen rady;
Ing. Ladislava Bártová, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 60. jednání rady
města

Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 60. jednání rady města.

� 2. Žádost o cenovou nabídku - Nové
Hrady - modernizace a vybavení
kulturních zařízení - stavební práce
Rada města souhlasí se žádostí o cenovou
nabídku v rámci výběrového řízení s ná-
zvem: Nové Hrady – modernizace a vyba-
vení kulturních zařízení – stavební práce a
pověřuje Investiční a majetkový odbor
MěÚ Nové Hrady dalším jednáním.
Rada města schvaluje seznam obesílaných
firem dle návrhu.
(Starosta informoval radu o žádosti o ceno-
vou nabídku v rámci výběrového řízení (po-
ptávkové řízení - marketingový průzkum
u zakázek do 500 000 Kč v rámci dotace)
s názvem: Nové Hrady - modernizace a vy-
bavení kulturních zařízení - stavební práce.
Předmětem plnění je modernizace a celko-
vá rekonstrukce sálu v Nakolicích - rekon-
strukce parketu, výměna vnitřních dveří a
obložek, rekonstrukce balkonu v sále, vý-
měna vstupních dveří, osazení stříšek nad
vstupními dveřmi.)

� 3. Cenová nabídka - Nové Hrady -
modernizace a vybavení kulturních
zařízení - dodávka praktikáble
Rada města souhlasí s cenovou nabídkou a
pověřuje starostu objednáním nabízeného
pódia.
(Starosta informoval radu o cenové nabídce
na mobilní pódium v rámci projektu s ná-
zvem: Nové Hrady - modernizace a vybave-
ní kulturních zařízení. Jedná se o dodávku
praktikáblů do sálu hotelu Máj v Nových
Hradech - 5 ks pódiové desky vč. příslušen-
ství.)

� 4. Dodatek č. 2 - Vodovod
v Údolí u Nových Hradů - II. Etapa
Rada města schvaluje Dodatek č. 2 ke
smlouvě ve věci "Vodovod v Údolí u No-
vých Hradů - II. etapa" se společností
ZVÁNOVEC a.s., Č. Budějovice a pověřu-
je starostu jeho podpisem.
(Rada projednala návrh Dodatku č. 2 ke
smlouvě se společností ZVÁNOVEC a.s.,
Č. Budějovice (IČ: 26026279) ve věci
akce Vodovod v Údolí u Nových Hradů
- II. etapa. Dodatek řeší navýšení ceny
díla z 3.987.412,62 Kč bez DPH na
4.179.821,10 Kč bez DPH na základě
schválených víceprací.)

� 5. Dodatek č. 4 - Nové Hrady
- ulice 5. května, obnova kanalizace
a přípojek Etapa 1.1
Rada města schvaluje Dodatek č. 4 ke
smlouvě ve věci akce "Nové Hrady - ulice
5. května, obnova kanalizace a přípojek Eta-
pa 1.1" se společností DVOŘÁK stavební
s.r.o. a pověřuje starostu jeho podpisem.
(Rada projednala návrh Dodatku č. 4 ke
smlouvě se společností DVOŘÁK stavební
s.r.o. ve věci akce Nové Hrady - ulice 5. května,
obnova kanalizace a přípojek Etapa 1.1. Doda-
tek řeší snížení ceny díla z 1.660.791,70 Kč
bez DPH na 1.660.551,70 Kč bez DPH.)

INFORMACE Z RADNICE

pokračování na str. 4
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� 6. Licenční smlouva - Českomoravský
rozvojový fond, spol. s r. o.
Rada města schvaluje licenční smlouvu č.
MFS 01/2024 se společností Českomorav-
ský rozvojový fond, spol. s r. o. a pověřuje
starostu jejím podpisem.
(Rada projednala návrh licenční smlouvy č.
MFS 01/2024 ve věci udělení licence pro
užití děl "Fotografie Seidel", které budou
použity pro účely Novohradského muzea,
výzdoby KD v Byňově a pro plánované in-
fopanely v lokalitě Byňov a Jakule, dále pro
výstavu fotografií a případné další neko-
merční tiskoviny.)

� 7. Zápis finanční komise
Rada města bere na vědomí zápis z jednání
Finanční komise Rady města Nových Hra-
dů konané dne 22.05.2024.
(Rada obdržela zápis z jednání Finanční ko-
mise rady města ze dne 22.05.2024 ve věci
VZ - Oprava fasády s plastickými prvky
včetně říms a výplní, obnova barevného ná-
těru nám. Republiky č.p. 43, Nové Hrady
s doporučením pro radu.)

� 8. Výběrové řízení - Oprava fasády
s plastickými prvky včetně říms a
výplní, obnova barevného nátěru nám.
Republiky č.p. 43, Nové Hrady
Rada města schvaluje dodavatele společ-
nost Památky CB s.r.o., IČ: 04962656 na
akci: Oprava fasády s plastickými prvky
včetně říms a výplní, obnova barevného ná-
těru nám. Republiky č.p. 43, Nové Hrady a
pověřuje starostu podpisem smlouvy o dílo.
(Rada obdržela zápis z jednání finanční komi-
se ve věci posouzení a hodnocení zadávacího
řízení na akci "Oprava fasády s plastickými
prvky včetně říms a výplní, obnova barevné-
ho nátěru nám. Republiky č.p. 43, Nové
Hrady". V rámci zadávacího řízení byly posu-
zovány 3 nabídky. Nejvýhodnější nabídku po-
dala firma Památky CB s.r.o., IČ: 04962656
s nabídkovou cenou 1.765.080,40 Kč bez
DPH.)

� 9. Zadávací dokumentace - Revitalizace
veřejného prostranství u školní družiny
v Nových Hradech a veřejného
prostranství v osadě Obora
Rada města schvaluje zadávací dokumenta-
ci k veřejné zakázce: Revitalizace veřejné-
ho prostranství u školní družiny v Nových
Hradech a veřejného prostranství v osadě
Obora.
(Rada obdržela od STAVEBNÍ PORADNY
s.r.o. České Budějovice návrh zadávací do-
kumentace k veřejné zakázce: Revitalizace
veřejného prostranství u školní družiny
v Nových Hradech a veřejného prostranství
v osadě Obora.)

� 10. Jmenování komise pro otevírání
obálek, hodnotící komise, seznam
obesílaných firem k VZ - Revitalizace
veřejného prostranství u školní družiny

v Nových Hradech a veřejného
prostranství v osadě Obora
Rada města jmenuje komisi pro otevírání
obálek na akci: Revitalizace veřejného
prostranství u školní družiny v Nových Hra-
dech a veřejného prostranství v osadě Obora
ve složení: Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Lucie
Kříhová a Marie Mrkvičková, náhradníci:
Jan Kollmann, Lenka Roulová a Ing. Pavla
Vaněčková.
Rada města jmenuje hodnotící komisi na
akci: Revitalizace veřejného prostranství
u školní družiny v Nových Hradech a ve-
řejného prostranství v osadě Obora ve
složení: Ing. Pavel Hamberger, Jaroslav
Faktor a Josef Sýkora, náhradníci: Bc. Ro-
man Schmidt, Miroslav Vrchota a Ing. Eva
Ševčíková.
Rada města schvaluje seznam obesílaných
firem dle návrhu s tím, že další uchazeči se
mohou přihlásit na základě zveřejnění zadá-
ní na úřední desce a internetových stránkách
města.
(Rada obdržela návrh na jmenování komise
pro otevírání obálek a návrh na jmenování
hodnotící komise k veřejné zakázce: Revi-
talizace veřejného prostranství u školní
družiny v Nových Hradech a veřejného
prostranství v osadě Obora, včetně seznamu
obesílaných firem.)

� 11. Dodatek č. 1 - Obnova místní
komunikace Nové Hrady - Mýtiny
Rada města schvaluje Dodatek č. 1 ke
smlouvě ve věci akce "Obnova místní ko-
munikace Nové Hrady - Mýtiny" se společ-
ností STRABAG Silnice a.s. a pověřuje
starostu jeho podpisem.
(Rada projednala návrh Dodatku č.1 ke
smlouvě se společností STRABAG Silnice
a.s. ve věci akce Obnova místní komunika-
ce Nové Hrady - Mýtiny. Dodatek řeší na-
výšení ceny díla o 4.054,54 Kč s DPH na
1.405.364,47 Kč s DPH dle soupisu prací
odsouhlasených při realizaci díla.)

Zápis z 62. schůze městské rady
ze dne 5.6.2024

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser
Omluveni:
Ing. Eva Ševčíková, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 61. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 61. jednání rady města.

� 2. Úprava otopného systému - TSM
Rada města bere na vědomí informaci ředi-
tele TSM Nových Hradů a souhlasí s po-
stupnou realizací dle návrhu.

(Rada obdržela informaci od ředitele TSM
Nových Hradů ve věci prováděných úprav
na otopné soustavě + vyvložkování komí-
nů. Objekty dotčené stavebními a instalač-
ními úpravami: č.p. 12, č.p. 59, č.p. 26, č.p.
12, č.p. 13, č.p. 191, Nové Hrady.)

� 3. Žádost o poskytnutí finančních
prostředků - ALZHEIMER HOME z.ú.
Rada města bere na vědomí žádost společ-
nosti ALZHEIMER HOME z.ú. o poskyt-
nutí finančních prostředků a postupuje
žádost k projednání Finanční a Sociální ko-
misi rady města Nové Hrady.
(Rada obdržela od společnosti ALZHEIMER
HOME z.ú. žádost o poskytnutí finančních
prostředků na pokrytí provozních nákladů Do-
mova se zvláštním režimem ALZHEIMER
HOME České Budějovice.)

� 4. Žádost o poskytnutí finančního daru
- Charita České Budějovice
Rada města bere na vědomí žádost Charity
České Budějovice o poskytnutí finančního
daru a postupuje žádost k projednání Fi-
nanční a Sociální komisi rady města Nové
Hrady.
(Rada obdržela od společnosti Charita Čes-
ké Budějovice žádost o poskytnutí finanční-
ho daru při projektu výcvikového pokoje
v Charitě České Budějovice.)

� 5. Zápis - Finanční komise
Rada města bere na vědomí zápis z jednání
Finanční komise Rady města Nových Hra-
dů konané dne 05.06.2024.
(Rada obdržela zápis z jednání Finanční ko-
mise ze dne 05.06.2024 ve věci výběrového
řízení - Modernizace veřejného osvětlení ve
městě Nové Hrady s doporučením pro radu.)

� 6. Výběrové řízení
- Modernizace veřejného osvětlení
ve městě Nové Hrady
Rada města schvaluje dodavatele společ-
nost ELTODO OSVĚTLENÍ, s.r.o., IČ:
25751018 na akci: Modernizace veřejného
osvětlení ve městě Nové Hrady a pověřuje
starostu podpisem smlouvy o dílo.
(Rada obdržela zprávu o posouzení a hod-
nocení nabídek zadávacího řízení na akci
"Modernizace veřejného osvětlení ve městě
Nové Hrady". V rámci zadávacího řízení byly
posuzovány 2 nabídky. Nejvýhodnější nabíd-
ku podala firma ELTODO OSVĚTLENÍ,
s.r.o., IČ: 25751018 s nabídkovou cenou
3.869.500 Kč bez DPH.)

� 7. Energetický management ve městě
Nové Hrady - výzva a zadávací
dokumentace
Rada města schvaluje dodavatele zakázky
Zavedení energetického managementu ve
městě Nové Hrady společnost ENVIROS,
s.r.o, Praha a pověřuje starostu podpisem
smlouvy.
(Rada projednala vyhodnocení zakázky Za-
vedení energetického managementu ve
městě Nové Hrady. V rámci zadávacího ří-
zení byly posuzovány 2 nabídky, jedna
nabídka byla vyloučena z důvodu nespl-
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nění podmínek VŘ. Nejvýhodnější nabíd-
ku splňující kritéria, která byla vymezena
v podmínkách zadání, podala společnost
ENVIROS, s.r.o. s nabídkovou cenou
250.000 Kč bez DPH.)

� 8. Protokol o kontrole dodržování
krizového zákona
Rada města bere na vědomí Protokol o kon-
trole dodržování krizového zákona od kon-
trolního orgánu HZS Jihočeského kraje.
(Rada projednala Protokol o kontrole
dodržování krizového zákona od kontrolní-
ho orgánu HZS Jihočeského kraje s výsled-
kem kontroly: "obec plní úkoly uvedené
v krizovém zákoně".)

� 9. Žádost o pronájem - parc. č. KN 84/1,
k.ú. Nové Hrady - část
Rada města nesouhlasí s prodloužením pro-
nájmu části pozemku parc.č. KN 84/1 k.ú
Nové Hrady z důvodu možného stanovení
objízdné trasy při akci "Modernizace silnic
III/15618 a III/15616, průtah Nové Hrady"
a "Křižovatka silnic II/154 a III/15618,
Nové Hrady".
(Rada projednala žádost pana Milana F.,
Nové Hrady ve věci prodloužení pronájmu
části pozemku parc.č. KN 84/1 k.ú Nové
Hrady o výměře 44 m2, kdy k 30.06.2024
vyprší nájemní smlouva. Rada nesouhlasila
s pronájmem z důvodu předpokládaného
stanovení objízdné trasy při realizaci průta-
hu městem N. Hrady. Po skončení této akce
(pravděpodobně říjen 2024) může být opa-
kovaně požádáno o pronájem pozemku.)

� 10. Prodej pozemku - parc. č. KN 709/1,
k.ú. Štiptoň - část
Rada města bere na vědomí žádost o prodej
části pozemku KN 709/1, k.ú. Štiptoň a po-
stupuje ji Osadnímu výboru Byňov Jakule
Štiptoň k dalšímu projednání.
(Rada obdržela žádost od paní Ing. Ivany
V., Nové Hrady žádost o odkup části poze-
mku parc. č. KN 709/1, k.ú. Štiptoň dle ná-
vrhu o výměře 871 m2 za účelem rozšíření
zahrady.)

� 11. Pronájem trafika (po zveřejnění)
Rada města schvaluje záměr pronajmout
nebytové prostory v domě čp. 45, Nové
Hrady o celkové ploše 11 m2 na dobu pěti let
s tří měsíční výpovědní lhůtou za min. část-
ku 400 Kč/m2/rok + platná sazba DPH a po-
věřuje tajemníka MěÚ dalším zveřejněním
na úřední desce města.
(Rada po zveřejnění znovu projednala pro-
nájem nebytových prostor v domě čp. 45 --
trafika, Nové Hrady o celkové ploše 11 m2.)

� 12. Smlouva o zřízení věcného břemene
- Nové Hrady, K 829/91 - kabel NN
Rada města schvaluje Smlouvu o zřízení věcné-
ho břemene č.: CB-014330088544/001-DVK
se společností EG.D, a.s., Brno, na akci:
Nové Hrady, K 829/91 - kabel NN, za jed-

norázovou úhradu ve výši 6.640 Kč bez
DPH a pověřuje starostu podpisem smlouvy.
(Rada obdržela od Geodetické kanceláře - Ing.
Pavel Dvořáček, Tábor návrh smlouvy o věc-
ném břemeni č.: CB-014330088544/001-DVK,
po dokončení stavby: Nové Hrady, K 829/91
- kabel NN.)

� 13. Poskytnutí dotace - "Rekonstrukce
tělocvičny a moder. tepel. hospod. N.H."
Rada města bere na vědomí oznámení Jiho-
českého kraje Krajského úřadu v Č.B.
o poskytnutí dotace z Krajského investiční-
ho fondu na akci "Rekonstrukce tělocvičny
a modernizace tepelného hospodářství
Nové Hrady" a pověřuje starostu podpisem
smlouvy.
(Rada obdržela oznámení Jihočeského kraje
Krajského úřadu v Č.B. o poskytnutí dotace
ve výši 6.000.000 Kč z Krajského investič-
ního fondu na akci "Rekonstrukce tělocvič-
ny a modernizace tepelného hospodářství
Nové Hrady".)

� 14. Smlouva o zajištění reklamy
- Mattoni 1783 a.s.
Rada schvaluje Smlouvu o zajištění rekla-
my se společností Mattoni 1783 a.s. v cel-
kovém rozsahu 200.000 Kč + DPH a
pověřuje starostu podpisem smlouvy.
(Rada obdržela od společnosti Mattoni
1783 a.s. návrh smlouvy o zajištění reklamy
ve věci a propagace společnosti při kultur-
ních akcích pořádaných městem Nové Hra-
dy dle návrhu v celkové výši 200.000 Kč +
DPH.)

� 15. Žádost o příspěvek - JSDHO Nové
Hrady
Rada města schvaluje úhradu nákladů na
rozšíření ŘP sk. C pro řidiče p. Daniela K.
SDH Nové Hrady za předpokladu, že 50 %
nákladů bude hradit uchazeč a 50% nákladů
bude hrazeno z rozpočtu města Nové Hrady
za podmínky, že p. Daniel K. bude následně
působit minimálně 5 let u výjezdové jednot-
ky SDH Nové Hrady.
(Rada projednala žádost SDH Nové Hrady
ve věci úhrady nákladů na rozšíření ŘP sk.
C pro řidiče p. Daniela K., Nové Hrady -
SDH Nové Hrady.)

� 16. Plavecký výcvik - ZŠ Nové Hrady
Rada města schvaluje smlouvu s Plaveckou
školou Základní školy Borovany o zajiště-
ní plavecké výuky žáků Základní školy
Nové Hrady a pověřuje starostu podpisem
smlouvy.
(Rada obdržela od Plavecké školy Základní
školy Borovany návrh smlouvy o zajištění
plavecké výuky žáků Základní školy Nové
Hrady. Město Nové Hrady se zavazuje za-
platit ZŠ Borovany pronájem plaveckého
bazénu ve výši 28 Kč za výukovou lekci a
za žáka.)

� 17. Ukončení nájmu v č.p. 43
Rada města bere na vědomí výpověď paní
Evy Š., Nové Hrady z nájmu nebytových
prostor - čp. 43 a souhlasí s výpovědí doho-
dou k 30.06.2024.

Rada města schvaluje záměr pronajmout
nebytové prostory v domě čp. 45, Nové
Hrady o celkové ploše cca 30 m2 na dobu
pěti let s tří měsíční výpovědní lhůtou za
min. částku 400 Kč/m2/rok + platná sazba
DPH a pověřuje tajemníka MěÚ zveřejně-
ním na úřední desce města.
(Rada projednala výpověď paní Evy Š.,
Nové Hrady z nájmu nebytových prostor -
čp. 43.)

� 18. Žádost - Lesy ČR
Rada města souhlasí s poskytnutím digitál-
ních grafických dat LHC Města Nové Hra-
dy pro Lesy ČR, s.p.
(Rada projednala žádost společnosti LESY
ČR, s.p. o poskytnutí digitálních grafických
dat LHP (LHC) na tisk porostních a těžeb-
ních map.)

� 19. Okolo jižních Čech
Rada města bere na vědomí nabídku podpory
mezinárodního cyklistického etapového závo-
du Okolo jižních Čech od CYKLISTICKÉHO
KLUBU, Jindřichův Hradec a.s.
Rada města z důvodu rekonstrukce a mo-
dernizace komunikací na území města
Nové Hrady nesouhlasí se začleněním měs-
ta Nové Hrady jako průjezdného bodu ani
s finančním příspěvkem pro rok 2024.
(Rada projednala žádost CYKLISTICKÉHO
KLUBU, Jindřichův Hradec a.s. ve věci
spolupráce a poskytnutí finančního příspěv-
ku při pořádání mezinárodního cyklistického
etapového závodu Okolo jižních Čech, který
se bude pořádat v termínu 05.-08.09.2024.
S ohledem na probíhající rekonstrukci ně-
kterých komunikací v rámci realizace prů-
tahu městem rada konstatovala, že není
možné garantovat průjezd městem. Navíc
by závod mohl ještě více zkomplikovat do-
pravu ve městě při plánované uzavírce ko-
munikace od benzinové stanice do města.
Z tohoto důvodu rada města nesouhlasila se
začleněním města Nové Hrady do letošního
ročníku cyklistického závodu s tím, že
v příštím roce bude možné zvážit zapojení
města jako místa startu jedné z etap tohoto
závodu.)

� 20. Udělení souhlasu dle § 184 a) SZ,
udělení souhlasu obce jako účastníka
řízení aj.
Rada města souhlasí se žádostí fa. Elektro-
stav Strakonice s.r.o. o udělení souhlasu pro
územní řízení a pověřuje starostu podpisem
žádostí.
(Rada projednala žádosti k udělení souhlasů
se stavebními záměry aj., kdy obec je účast-
níkem správního řízení, popř. vlastníkem
nemovitosti, na které se má záměr třetí oso-
by uskutečnit apod.)

� 21. Stavební řízení
Rada města bere na vědomí probíhající sta-
vební řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících stavebních řízeních a neměla k nim
připomínky.)

� 22. Správní řízení
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Rada města bere na vědomí probíhající
správní řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících správních řízeních, ve kterých je
město účastníkem řízení a neměla k nim při-
pomínky.)

ZÁPIS z 9. veřejného zasedání
Zastupitelstva Města Nové Hrady
konaného dne 30. května 2024

Přítomni:
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič,
Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva,
Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr,
Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,
Martina Kourková, Petr Michale,
Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl,
Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Omluveni: Bc. Jiří Plouhar.

Celkem bylo přítomno 14 členů.

Zapisovatelka: Bc. Ilona Volfová - referentka
městského úřadu.

Pan starosta zahájil zasedání, které se kona-
lo od 18:00 hodin v sále Kulturně-spolkového
domu v Nových Hradech. Bylo přítomno
14 členů zastupitelstva, tj. nadpoloviční větši-
na, a zastupitelstvo je usnášeníschopné.

Pan starosta uvedl, že návrh programu
včetně materiálů byl zastupitelům zaslán. Dále
pan starosta navrhl doplnění programu jednání
v Dispozicích s majetkem, a to bod č. 2.4
(zpětný odkup pozemků - Zevlův mlýn s.r.o.),
kdy materiály k tomuto bodu byly zaslány do-
datečně.

Pan starosta se dotázal, zda má někdo další
návrh na doplnění bodu do programu jednání.

Pan starosta nechal hlasovat o programu
jednání.

Návrh programu:
1. Kontrola usnesení
2. Dispozice s majetkem
3. Rozpočtové změny
4. Závěrečný účet Města Nové Hrady rok 2023
5. Účetní závěrka Města Nové Hrady rok 2023
6. Darovací smlouva - Sdružení Růže, z.s.p.o.
7. OZV o nočním klidu
8. Změny územního plánu
9. Průzkumné území Nakolice - informace

Diamo s.p.
10. Interpelace
11. Diskuse
12. Závěr a usnesení

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Ing. Eva Ševčíková, Ing. Franti-
šek Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef
Vochoska.

Proti 0
Zdržel se 0

Pan starosta navrhl složení návrhové komi-
se, a to: Bc. Josef Vochoska, Mgr. Michal Ja-
rolímek, Ing. Pavel Hamberger.

Návrhová komise byla schválena. - 11 hla-
sy. Předsedou komise byl zvolen Bc. Josef
Vochoska

Hlasování:
Pro 11
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Mgr.
Vladimír Hokr, Jan Kollmann, Martina Kourko-
vá, Petr Michale, Ing. Eva Ševčíková, Ing. Fran-
tišek Štangl, Mgr. Jana Tomášková.
Proti 0
Zdržel se 3
Bc. Josef Vochoska, Mgr. Michal Jarolímek,
Ing. Pavel Hamberger.
Dále pan starosta navrhl ověřovatele zápi-

su z 9. jednání zastupitelstva: Mgr. Jana To-
mášková, Ing. Ladislava Bártová

Hlasování:
Pro 12
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vla-
dimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan
Kollmann, Martina Kourková, Petr Michale,
Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Bc.
Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 2
Mgr. Jana Tomášková, Ing. Ladislava Bártová
Ověřovatelé zápisu byli schváleni dle návr-

hu. - 12 hlasy.
Pan starosta konstatoval, že zápis z před-

chozího jednání byl zveřejněn na úřední desce
a webových stránkách města.

� 1. Kontrola usnesení
Kontrolu usnesení z 8. jednání zastupitel-

stva ze dne 5.3.2024 přednesl přítomným sta-
rosta města Mgr. Hokr.

Zastupitelstvo bere na vědomí kontrolu usne-
sení 8. zasedání zastupitelstva (05.03.2024). -
14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Ing. Eva Ševčíková, Ing. Franti-
šek Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef
Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 2. Dispozice s majetkem

2.1 Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení
věcného břemene "Byňov parcela 393
- kabel NN"

Pan starosta uvedl, že rada obdržela od spo-
lečnosti EG.D, a.s., Brno návrh smlouvy o
smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene
na akci "Byňov parcela 393 - kabel NN".

Jedná se o stavbu, která se nachází v osadě
Jakule v blízkosti železničního přejezdu.

Stavbou bude zatížen pozemek parc. č.
1894/14 v k.ú. Byňov. Jednorázová úhrada
činí 5.100 Kč.

Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu č.
CB-001030084029/003-PRO2 o budoucí
smlouvě o zřízení věcného břemene na stavbu:

Byňov parcela 393 - kabel NN za jednorázo-
vou úhradu ve výši 5.100 Kč bez DPH. -
14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Ing. Eva Ševčíková, Ing. Franti-
šek Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef
Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

2.2 Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení
věcného břemene "Byňov, K 2298/2
- úprava NN"

Pan starosta uvedl, že se jedná o žádost
společnosti EG.D, a.s. Brno ohledně návrhu
smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného
břemene na akci "Byňov, K 2298/2 - úprava
NN". Stavbou budou zatíženy pozemky parc.
č. 1883/1, parc. č. 2300, parc. č. 2572, vše v
k.ú. Byňov. Jedná se o tři pozemky v zadní
části Byňova směrem k rybníku.

Jednorázová úplata činí 6.300 Kč.
Pan Duspiva se dotazoval na bližší identifi-

kaci pozemků.
Pan starosta upřesnil, o jaké pozemky se

jedná.
Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu č.

CB-001030088181/001-FIRA o smlouvě bu-
doucí o zřízení věcného břemene na akci: By-
ňov, K 2298/2 - úprava NN za jednorázovou
úhradu ve výši 6.300 Kč. - 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ing. Zdeněk Dorschner,
Ladislav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr.
Vladimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Ko-
llmann, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
František Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Jo-
sef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

2.3 Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení
věcného břemene - "Nové Hrady,
K 967/78 úprava NN"

Jedná se o návrh společnosti EG.D, a.s.
Brno ke schválení smlouvy o budoucí smlou-
vě o zřízení věcného břemene na akci "Nové
Hrady Hradební 169 - kabel NN". Stavbou bu-
dou zatíženy pozemky parc. č. 985/4 a parc. č.
st. 228 v k.ú. Nové Hrady. Jedná se o budovu
prvního stupně školy a přilehlé komunikace.

Jednorázová úplata činí 39.073 Kč.
Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu č.

CB-001040026111/001 o smlouvě budoucí
o zřízení věcného břemene na akci: Nové Hra-
dy Hradební 169 - kabel NN za jednorázovou
úhradu ve výši 39.073 Kč. - 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Ing. Eva Ševčíková, Ing. Franti-
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šek Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vo-
choska.

Proti 0
Zdržel se 0

2.4 Zpětný odkup pozemků
- Zevlův mlýn s.r.o.

Pan starosta informoval o žádosti společ-
nosti Zevlův mlýn s.r.o. ve věci zpětného od-
kupu pozemků p.č. 824/42, 824/43 a 824/44
vše v k.ú. Nové Hrady v lokalitě Pod Vodár-
nou o celkové ploše 4 516 m2, společnost zde
měla v plánu vybudovat jatka a pěstitelskou
pálenici.

Společnost se rozhodla nepokračovat ve
svém projektu na výše uvedených pozemcích
a ty nabízí městu k odprodeji za cenu, která
byla sjednána při prodeji, tj. 300 Kč/m2.

Celková částka tedy činí 1.354.800 Kč vč.
21 % DPH.

Jsou zde zainvestovány náklady spojené
s elektřinou a je rozpracovaný projekt sjezdu
na pozemky z hlavní komunikace, který se
předá městu. Město poté požádá o povolení
pro tento společný sjezd.

Celý zpětný odkup byl konzultován s daňo-
vou poradkyní, kdy se řešil odvod DPH.

Rada města zastupitelstvu doporučuje
zpětný odkup realizovat.

Dále pan starosta uvedl, že od roku 2021 se
ceny pozemků měnily. Je tedy na zvážení, zda
při následném zveřejnění tohoto záměru pro-
deje těchto pozemků ponechat původní cenu
nebo ji navýšit.

Ing. Štangl uvedl, že věcně tato věc pro-
běhne tak, že si obě strany vrátí finanční plně-
ní a město si vyžádá u finančního úřadu DPH.

Pan Duspiva se dotazoval, zda má město fi-
nanční rezervy pro tento odkup.

Pan starosta odpověděl, že město má dosta-
tek finančních prostředků.

Pan Duspiva vyjádřil obavu, zda o tento
pozemek bude i v budoucnu zájem a zda se ne-
bude muset snižovat jeho cena, jako je to u
zveřejňovaného záměru prodeje nemovitosti
"Šilerovec".

Pan starosta odpověděl, že zveřejněný zá-
měr prodeje nemovitosti probíhá podle klasic-
kého postupu, cena je ovlivňována skutečným
stavem nemovitosti a byla společná shoda na
tom, že v případě opětovného zveřejňování
(nyní již 3 zveřejnění) této nemovitosti se
bude daná cena snižovat.

K zpětnému odkupu pozemků Pod Vodár-
nou uvedl, že není tlak na to, prodat pozemky
za každou cenu nebo cenu snižovat. Město si
je může ponechat.

Ing. Dorschner se dotazoval na zasíťování
pozemků Pod Vodárnou.

Pan starosta odpověděl, že probíhá přípra-
va realizace zasíťování elektřinou a zároveň se
řeší přidání kabelu pro veřejné osvětlení. Elek-
třina bude natažena až k poslední parcele,
tudíž všechny parcely budou zasíťovány.

Všechny parcely jsou v těsné blízkosti vo-
dovodu, takže z hlediska připojení není prob-

lém a přístup k parcelám z hlavní cesty je za-
jištěn.

Pan Duspiva se vyjádřil k nacenění podvrtu
k přivedení elektřiny v Nakolicích a uvedl, že
je škoda, že se toto nerealizovalo.

Pan starosta uvedl, že uvedená cena
(600 000 Kč) je bez DPH a tato cena za danou
službu byla příliš vysoká. Po konzultaci
s TSM bylo rozhodnuto, že osvětlení bude po-
stupně řešeno formou osvětlení se solárním
dobíjením.

Ing. Dorschner se dotazoval, zda v lokalitě
Pod Vodojemem bude chodník.

Pan starosta odpověděl, že chodník povede
za domem Vojtěchů nahoru, až na křižovatku,
kde se dá odbočit k rotě, nebo na "Zámecké a
Nakolice".

Zastupitelstvo města schvaluje zpětný od-
kup pozemků parc. č. 824/42, 824/43 a 824/44
vše v k.ú. Nové Hrady (celková výměra 4 516
m2) za celkovou cenu 1 354 800,-Kč, včetně
DPH a pověřuje starostu podpisem kupní
smlouvy. - 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal Ja-
rolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková, Petr
Michale, Ing. Eva Ševčíková, Ing. František
Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vocho-
ska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 3. Rozpočtové změny

3.1 Rozpočtové opatření č. 2/2024, č. 4/2024,
č. 5/2024

Pan starosta informoval o rozpočtových
opatřeních č. 2/2024, č. 4/2024 a č. 5/2024,
která byla schválena radou.

Rozpočtové opatření č. 3 se schvalovalo již
při 8. jednání zastupitelstva a týkalo se převo-
du peněz pro TSM (koupě automobilu).

Zastupitelstvo bere na vědomí rozpočtová
opatření č. 2/2024, č. 4/2024 a č. 5/2024. -
14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Ing. Eva Ševčíková, Ing. František
Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vocho-
ska.
Proti 0
Zdržel se 0

3.2 Termínovaný vklad - Komerční banka a.s.
Pan starosta informoval zastupitele o opě-

tovné možnosti využití volných finančních
prostředků města Nové Hrady formou termí-
novaného vkladu.

Současný stav na účtech města (i s poklad-
nou) činí cca 18 milionů korun (mimo 9 mi-
lionů korun), které jsou na termínovaných
vkladech). Při vyhodnocení příštího čtvrtletí
má město k dispozici dostatek volných pros-
tředků, které lze uložit na termínované vklady.

Ve fondu vodohospodářského majetku je
cca 1 milion korun a průběžně zde nabíhá ná-

jemné od ČEVAKU za rok 2024. I zde je tedy
dostatek finančních prostředků.

Nabídku na termínované vklady s možnou
obnovou zaslaly 2 bankovní instituce (KB,
ČS). Nejvýhodnější úrokovou sazbu nabídla
Komerční banka a.s. - sazba termínovaného
vkladu: 4,5 % p.a., ke dni 20.5.2024 při výši
termínovaného vkladu max. 3.000.000 Kč na
dobu 3 měsíce.

Rada města doporučuje zastupitelstvu
schválit termínované vklady v celkové výši
9.000.000 Kč (3 x 3 miliony Kč) z volných fi-
nančních prostředků města a termínované vkla-
dy ve výši 6.000.000 Kč (2 x 3 miliony Kč)
z prostředků fondu vodohospodářského ma-
jetku.

Pan Duspiva se dotazoval, zda se změnila
nabídka na úrokovou sazbu.

Pan starosta uvedl, že nabízená sazba se
snížila o 0,5 %, tedy na 4,5 % p.a..

Zastupitelstvo města schvaluje využití vol-
ných finančních prostředků města formou ter-
mínovaných tříměsíčních vkladů u Komerční
banky, a.s. v celkové výši 9.000.000 Kč (3 x 3
miliony Kč) z volných finančních prostředků
města a termínovaných vkladů ve výši
6.000.000 Kč (2 x 3 miliony Kč) z prostředků
fondu vodohospodářského majetku. - 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Ing. Eva Ševčíková, Ing. František
Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vocho-
ska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 4. Závěrečný účet Města Nové Hrady 2023
Pan starosta uvedl, že bod č. 4 Závěrečný

účet a bod č. 5 Účetní závěrka se projednávají
společně.

K závěrečnému účtu pan starosta uvedl, že
na konci roku 2023 bylo na účtech města
35 milionů Kč, 6,7 milionu Kč bylo ve fondu
vodohospodářského majetku.

Informoval o skutečném plnění příjmů, vý-
dajů, přijatých dotacích a poskytnutých dotací
(spolky, individuální dotace, finanční dary),
splátkách úvěru (hotel Máj).

Dále pan starosta informoval o sociálním
fondu, fondu pro oddávající, fond pro obnovu
vodohospodářského majetku, o výnosech a
nákladech příspěvkových organizací, kdy
Technické služby Města Nové Hrady hospo-
dařily se ziskem 1.553.846,87 Kč, Základní
škola Nové Hrady hospodařila se ziskem
10.806,12 Kč, Mateřská škola Nové Hrady se
ziskem 5.378,34 Kč, Služby Nové Hrady
s.r.o., se ziskem 374.904,03 Kč.

Závěrečný účet je projednáván společně
s výsledkem o přezkoumání hospodaření za
rok 2023, kdy ve dnech od 9.10.2023 do
11.10.2023, od 2.4.2024 do 3.4.2024 proběhlo
přezkoumání hospodaření za rok 2023 kontro-
lou Krajského úřadu Jihočeského kraje, odbor
ekonomický, oddělení přezkumu a metodiky
hospodaření obcí s výsledkem: "Při přezkou-

INFORMACE Z RADNICE
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pokračování na str. 8
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mání hospodaření města za rok 2023 podle § 2
a § 3 zákona č. 420/2004 Sb. nebyly zjištěny
chyby a nedostatky."

Pan starosta předal slovo Bc. Vochoskovi,
předsedovi finančního výboru.

Bc. Vochoska uvedl, že finanční výbor se
zabýval příspěvkovými organizacemi, kde
přesné vyhodnocení bylo zveřejněno v novo-
hradském zpravodaji.

V průběhu června proběhne další jednání
finančního výboru, kde se budou projednávat
náklady na městské budovy, kulturu a pláno-
vané investice.

K návrhu závěrečného účtu nemá finanční
výbor připomínky a doporučuje jeho schvále-
ní.

Ing. Štangl se dotazoval, zda nějakému ze
subjektů vznikne daňová povinnost a v přípa-
dě, že ano, v jaké výši (z hlediska hospodaření
je zde vykázán zisk 1,5 mil. korun).

Bc. Vochoska uvedl, že daňová povinnost
zde není. Daň ze zisku se počítá pouze u eko-
nomických činnosti.

Ing. Štangl uvedl, že u příspěvkových or-
ganizací se zisk stanovuje na základě příspěv-
ku, který poskytuje zřizovatel a bylo by dobré,
aby v budoucnu byl tento zisk do 300 tisíc ko-
run.

Pan starosta uvedl, že danou věc technické
služby komunikovaly s daňovým poradcem.

Zastupitelstvo města schvaluje Závěrečný
účet Města Nové Hrady za rok 2023 a souhlasí
s celoročním hospodařením bez výhrad.

Zastupitelstvo města bere na vědomí a
schvaluje Zprávu o výsledku přezkoumání
hospodaření za rok 2023 s výrokem "nebyly
zjištěny chyby a nedostatky. - 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pa-
vel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Mi-
chal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 5. Účetní závěrka Města Nové Hrady 2023
Zastupitelstvo města rozhodlo, že schvalo-

vaná Účetní závěrka Města Nové Hrady za rok
2023 poskytuje v rozsahu skutečností posuzo-
vaných podle § 4 vyhlášky č. 220/2013 Sb.,
věrný a poctivý obraz předmětu účetnictví a fi-
nanční situace Města Nových Hradů a účetní
závěrku schvaluje. - 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pa-
vel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Mi-
chal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0

Zdržel se 0

� 6. Darovací smlouva
- Sdružení Růže, z.s.p.o.
Pan starosta uvedl, že se jedná o návrh da-

rovací smlouvy Sdružení Růže, z.s.p.o., na
poskytnutí peněžního daru pro účely podpory
talentovaných dětí a mládeže v regionu působ-
nosti Sdružení růže a dalšího rozvoje regionu
v celkové výši 62.000 Kč.

Dar se váže na realizované a proplacené
projekty, které město získalo díky aktivitě
v rámci místní akční skupiny. Jedná se cel-
kem o 3 projekty a celková částka daru činí
62.000 Kč.

Zastupitelstvo města schvaluje Darovací
smlouvu na poskytnutí peněžního daru pro
účely podpory talentovaných dětí a mládeže
v regionu působnosti Sdružení růže a dalšího
rozvoje regionu v celkové výši 62.000 Kč. -
14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pa-
vel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Mi-
chal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.

Proti 0
Zdržel se 0

� 7. Obecně závazná vyhláška,
o nočním klidu
Pan starosta informoval o přípravě Obecně

závazné vyhlášky, o nočním klidu. OZV sta-
novuje vybrané výjimečné případy pro rok
2024, kdy je doba nočního klidu vymezena
kratší dobou, nebo při nichž nemusí být doba
nočního klidu dodržována.

V loňském roce se schvalovala tato vyhláš-
ka poprvé, a to na základě změny zákona.

Jedná o významné nebo tradiční venkovní
akce, které se konají v katastru města a jejich
konání stále probíhá po 22.00 hodin a mohlo
by tak dojít k narušení nočního klidu.

V návrhu vyhlášky jsou akce rozděleny na
akce, které budou do půlnoci, a na akce, které
mají povoleno trvá až do 2 hodin ráno.

Jedná se o akce:
Kinematograf Bratří Čadíků (Jánská lou-

ka), Koncert open air (novohradské náměstí),
BÚ Fest (hasičská louka, Údolí u N.H.), Osla-
va 150. výročí založení SDH Nové Hrady (no-
vohradské náměstí), Údolské slavnosti a
memoriál údolských hasičů (hasičská louka
v Údolí u N.H.), Letní festival na Kamínku,
koncert kapely BRUTUS a Jiří Schelinger tri-
bute (penzion Kamínek).

Pan Dorotovič požádal o doplnění další
akce do vyhlášky, a to za TJ Nové Hrady, kdy
se bude konat každoroční akce: Hudební večer
s Mílou Šobrem (areál TJ Nové Hrady).

Pan starosta uvedl, že daná akce bude do
vyhlášky doplněna a vyhláška se bude schva-
lovat v upraveném znění podle data konání
akcí.

Zároveň pan starosta uvedl, že nyní se
obecně závazné vyhlášky nečíslují, schvaluje
se tedy Obecně závazná vyhláška o nočním

klidu a zároveň se tím ruší Obecně závazná
vyhláška o nočním klidu z loňského roku.

Zastupitelstvo města vydává Obecně zá-
vaznou vyhlášku, o nočním klidu v uprave-
ném znění. - 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pa-
vel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Mi-
chal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 8. Změny územního plánu

8.1 Změna č. 1 Územního plánu Nové Hrady
Pa starosta uvedl, že tyto věci se řešily již

v loňském roce. Změna č.1 znamená pouze
převedení územního plánu do tzv. jednotného
standardu. Nyní bylo upozorněno ze strany
MěÚ Trhové Sviny, Odboru územního pláno-
vání na to, že se musí formálně schválit pově-
řený zastupitel, který komunikuje s ostatními
úřady a žadateli.

Jedná se o formální návrh určení pověřené-
ho zastupitele při projednání Změny č. 1
územního plánu (tzv. jednotného standardu) a
rada města navrhla Mgr. Vladimíra Hokra.

Výběrovým řízením byl pro zpracování
vybrán pan arch. Daněk, který tyto změny
zpracuje. Vysoutěžená cena byla 195.000 Kč
bez DPH.

Zastupitelstvo města schvaluje Mgr. Vla-
dimíra Hokra jako pověřeného zastupitele při
projednávání Změny č. 1 územního plánu
(tzv. jednotného standardu). - 13 hlasy.

Hlasování:
Pro 13
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pa-
vel Hamberger, Mgr. Michal Jarolímek, Jan
Kollmann, Martina Kourková, Petr Michale,
Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr.
Jana Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 1
Mgr. Vladimír Hokr.

8.2 Změna č. 2 Územního plánu Nové Hrady
Pan starosta uvedl, že v loňském roce se

nabíraly návrhy na změnu územního plánu č.
2. Ty byly předány k posouzení a nyní se
můžeme oficiálně schválit pořízení Změny č.
2 územního plánu. Zároveň je zde znovu otev-
řena možnost podat nový návrh na změnu do
30.7.2024.

Pan starosta dodal, že se nemůže schvalo-
vat změna č. 2 dříve, než bude schválena změ-
na č. 1 územního plánu.

Závěrem pan starosta uvedl možnost zapo-
jení se i ostatních zastupitelů, kdy je možné na
tomto pracovat v pracovní skupině.

Pan Duspiva se dotazoval, zda se budou mu-
set obnovovat žádosti, které již byly podány.

Pan starosta odpověděl, že tyto žádosti
jsou zaevidované a žadatelé je nebudou muset
zasílat znovu.
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Zastupitelstvo města schvaluje pořízení
Změny č. 2 Územního plánu Nové Hrady
s tím, že termín pro přijímání připomínek, ná-
mitek a podnětů bude stanoven do 30.7.2024.

Zastupitelstvo města schvaluje Mgr. Vladi-
míra Hokra jako pověřeného zastupitele při
projednávání Změny č. 2 územního plánu. -
13 hlasy.

Hlasování:
Pro 13
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Koll-
mann, Martina Kourková, Petr Michale, Ing. Eva
Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana To-
mášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 1
Mgr. Vladimír Hokr.

� 9. Informace DIAMO
Pan starosta informoval o proběhlém jed-

nání se společností DIAMO, s.p., které se ko-
nalo na konci března 2024 a zúčastnili se ho
někteří členové rady a zastupitelstva, ředitel
TSM a lesní hospodář.

Na jednání firma osobně prezentovala zá-
měr stanovení průzkumného území Nakolice a
způsob průzkumu lokality. V první fázi (cca.
1–1,5 roku) bude probíhat neinvazivní prů-
zkum lokality, poté by společnost DIAMO,
s.p. měla zájem požádat o možnost provést
sondy (vrty, rýhy). Zástupci města sdělili spo-
lečnosti stanovisko o neposkytnutí souhlasu
k realizaci těchto prací na pozemcích v majet-
ku města. Starosta zároveň upozornil žadatele
o jednání s majiteli pozemků a s vedením ra-
kouských obcí s tím, že i oni s průzkumem ne-
souhlasí.

Zástupci DIAMO s.p. sdělili, že v případě
neposkytnutí souhlasu mají možnost podat
odvolání ke krajskému úřadu, ale toto činit
nebudou. Požádali o možnost vjezdu do lesa
v předmětné lokalitě za účelem realizace první
fáze sběru informací a průzkumu.

K této žádosti při březnovém jednání zá-
stupci města uvedli, že v daný moment nemo-
hou kompetentní tento souhlas udělit, protože
veškeré kompetence v dané věci má vyhraze-
no zastupitelstvo města.

Pan starosta doplnil, že pracovníci geolo-
gické služby mají povolení vjezdu do lesa udě-
leno ze zákona, tudíž ho od města nepotřebují.
Zároveň je dobré vědět, co se kde bude reali-
zovat, a proto je v návrhu usnesení dána pod-
mínka, že pokud souhlas města zaměstnanci
DIAMO, s.p. dostanou, tak před vjezdem na
pozemky města bude město Nové Hrady in-
formováno o termínu vjezdu, obdrží SPZ auto-
mobilů, které se zde budou pohybovat, a
parkování v lese bude konzultováno s lesním
hospodářem. Zároveň město bude informová-
no o všech prováděných aktivitách.

Závěrem pan starosta informoval o společ-
ném jednání starostů, mikroregionu Růže a
přilehlého rakouského mikroregionu, které se
koná 10.6.2024, kde se dále bude o těchto vě-

cech informovat, a měl by být znám i výsledek
interpelace, která byla podána do parlamentu
ČR.

Pan Duspiva doplnil, že při společném jed-
nání s DIAMO, s.p. byli zástupci společnosti
zaskočeni tím, že byla o daném průzkumu in-
formována i rakouská strana.

Ing. Štangl se dotazoval na postoj DIAMO,
s.p. k druhé etapě, když město nevydá souhlas
k průzkumu. Zda společnost tuto druhou fázi
realizovat nebude, nebo ji zrealizují jen na po-
zemcích státu.

Pan starosta odpověděl, že vyjádření bylo,
že pokud město, ani ostatní vlastníci nevydají
souhlas, nebudou uplatňovat odvolání a bylo
naznačeno, že celá aktivita by se ukončila.

V daný moment DIAMO, s.p. řeší pouze
průzkum území a o jaké ložisko se zde jedná.

Pan Dorotovič se pozastavil nad tím, že po-
kud město nebude souhlasit ani s jednou eta-
pou plánovaných prací a DIAMO, s.p. nebude
v této činnosti pokračovat, tak proč to vůbec
dělá.

Pan starosta odpověděl, že DIAMO, s.p.
vykazuje činnost státu a zjišťuje zajímavé lo-
kace z pohledu výskytu strategických surovin.

Zastupitelstvo bere na vědomí informaci
o jednání se společností DIAMO, s.p. ve věci
průzkumného území Nakolice.

Zastupitelstvo města schvaluje vydání sou-
hlasu společnosti DIAMO, s.p. s vjezdem mo-
torových vozidel na lesní cesty a komunikace
nacházející se ve vlastnictví města Nové Hra-
dy pro období 2024-2025 pro realizaci první
neinvazivní etapy základního geologického
mapování a geofyzikálního měření v rámci
průzkumného území Nakolice s tím, že před
vjezdem na pozemky města bude vždy město
Nové Hrady informováno o termínu vjezdu a
obdrží vždy SPZ automobilu a bude informo-
váno o prováděných aktivitách. Parkování
vozidel bude vždy konzultováno s lesním
hospodářem a bude realizováno tak, aby ne-
byl omezen provoz v rámci lesních cest. -
13 hlasy.

Hlasování:
Pro 13
Ing. Ladislava Bártová, Ivan Dorotovič, Ing.
Zdeněk Dorschner, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr.
Jana Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 1
Petr Michale.

� 10. Interpelace
Nebyla podána interpelace.

� 11. Diskuze
Mgr. Tomášková upozornila na provede-

nou revizní zprávu, kdy při zemních pracích
u bytového domu v Zahradní čtvrti mohl být
poškozen hromosvod.

Pan starosta odpověděl, že město již jedna-
lo s firmou ERTL Milan s.r.o.. Firma sdělila,
že i kontrolou fotodokumentace bylo
doloženo, že pří zemích pracích nebyl hromo-
svod porušen. Město požadovalo po ukončení
stavby, aby zástupci předstoupili před majitele
bytových domů a vyhodnotili a prezentovali

provedené práce. S panem Ertlem proběhne
veřejné jednání, kam budou pozváni i zástupci
jednotlivých bytových domů, a bude zde vše
dořešeno.

Pan starosta sdělil, že obdržel informaci
o jednáních o plánované výstavbě větrných
elektráren na rakouské straně, poblíž Pohoří.
Pan starosta uvedl, že při výstavbě takto vel-
kých větrných elektráren by se jednalo o velký
zásah do krajiny a informoval o jednání
s AOPK a se spolkem Krajina Novohradska.
Zde byla podána informace, že toto se disku-
tuje v Rakousku, a česká strana byla požádá-
na, aby bylo využito českých zákonů a
zabránilo se tak této výstavbě.

Pan starosta dále doplnil, že tomuto tématu
se věnuje vedení Jihočeského kraje, kdy by
mělo dojít k podpoře návrhu na vyčlenění úze-
mí zeleného pásu jako pásma, kde by se větrné
elektrárny neumisťovaly. Pan starosta tuto
otázku prezentoval i na jednání sdružení Jiho-
česká Silva Nortica, kde náměstek hejtmana
P. Hroch sdělil, že Jihočeský kraj nesouhlasí s
touto výstavbou a krajský úřad již zpracovává
k tomuto stanovisko.

Ing. Štangl se dotazoval, zda je nějaký po-
sun v zabezpečení zdravotnické péče v No-
vých Hradech, kdy zde stále není zubní lékař,
dětský pediatr, ani lékárna.

Pan starosta odpověděl, že prozatím pozi-
tivní výsledek není. V příloze regionálních de-
níků po celé republice byl zaplacený inzerát,
kde bylo představeno město Nové Hrady a
k tomu byla přiřazena poptávka po zajištění
lékařské péče a lékárny.

Stále probíhá oslovování nových řetězců,
které provozují lékárny. Oslovováni byli i pe-
diatři a zubní lékaři, ale prozatím nikdo nemá
zájem zde praxi provozovat.

V příštím týdnu proběhne osobní jednání
se zubní lékařkou, která provozuje zubní ordi-
nace v Českých Budějovicích.

K zajištění lékárníka v Nových Hradech
pan starosta uvedl, že po konzultaci s vedením
nemocnice v Č.B. mu bylo sděleno, že dnes
mají tento problém i krajská města.

Ing. Duspiva se dotazoval, jaká by byla pří-
padným zájemcům nabízena ordinace.

Pan starosta odpověděl, že k tomuto účelu
je zkolaudovaný a připravený pasivní dům.

Bc. Vochoska doplnil informace k fungo-
vání lékárny v Nových Hradech a uvedl, že
z hlediska podnikání nemají podnikatelé zá-
jem provozovat lékárny na malých městech, je
to pro ně nevýnosné.

Dále uvedl, že je potřeba vzít do úvahy, ko-
lik se v Nových Hradech měsíčně předepíše
léků a kolik se předepíše např. v Suchdole.
Navíc všichni si nevyzvednou léky v Nových
Hradech, někdo v Č. Budějovicích, v Suchdo-
le nebo v T. Svinech (cesta ze zaměstnání).
Kdyby se tedy v Nových Hradech vyzvedly
léky za cca. 300 tisíc měsíčně, tak lékárna
z toho má 20 % marži, to znamená, že tomu,
kdo by tady chtěl podnikat zbyde 60 tisíc ko-
run měsíčně.

Platy ve farmacii (lékárník, který vydává
léky) se pohybují na 1,5násobku průměrné
mzdy ve státě. Takže podnikatel o provoz ta-
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kové lékárny nemá zájem. I když se město
bude podílet na částečných úhradách energií,
tak to není pro podnikatele úplně zajímavý
kšeft.

Zároveň uvedl, že byla zjišťována i alterna-
tiva s tzv. výdejnou léčiv, kdy ji může mít
každá lékárna, ale velké nemocnice nemají
o toto zájem.

Pan starosta sdělil, že neumí posoudit uve-
dená čísla. Nicméně bývalý nájemce lékárny
tvrdil, že problém není v ekonomice, ale v za-
jištění personálu. Dále uvedl, že platy lékární-
ků se pohybují ve vyšších řádech desetitisíců
korun.

Závěrem pan starosta doplnil, že jednal
s ředitelem českobudějovické nemocnice, který
sdělil, že službu výdejny léků provádět nechtějí
z důvodu nedostatku personálu ve vlastních lé-
kárnách. I Jihočeský kraj v celorepublikovém
médiu inzeroval poptávku po zaměstnancích
do lékáren.

Pan Michale se dotazoval na fungování vý-
dejny léčiv.

Pan starosta odpověděl, že léky se musejí
v lékárně objednat a poté v nějaký den je vydá-
vá na určeném místě lékárník.

Pan Roule (veřejnost) upozornil na nutnost
výměny ventilu Pod Vodárnou, aby se tak pře-
dešlo uzávěře vody v celých Nových Hradech.

Pan starosta odpověděl, že ČEVAK a.s.,
má vytipovaných několik míst k výměně a ten-
to plán je městem podpořen. Při pracích v rám-
ci realizace průtahu městem, které probíhají
nyní ve Vitorazské ulici, je snaha vyměnit sítě,
které vedou pod budoucími novými komuni-
kacemi, aby bylo minimalizováno riziko, že
poté vodovod či kanalizace praskne.

Závěrem pan starosta informoval o jednání
ve věci úpravny vody v Byňově, které proběh-
lo za účasti zástupce ČEVAKu, a uvedl, že
městu bude poskytnuta zpráva o dalších zde
plánovaných akcích.

Bc. Vochoska (za pořadatele) pozval zastu-
pitele na akci "Den ochrany přírody", která se
koná 15.6.2024.

Dále se dotazoval na nedořešený stav se za-
plavováním garáží u autobusového nádraží.

Pan starosta odpověděl, že nákladovost
této akce byla ohodnocena na cca. 1,25 mil.
korun. Městu se nepodařilo sehnat zhotovite-
le, který by tento problém dokázal vyřešit za
nižší náklady.

Problém zde nastává v momentu, kdy při-
chází přívalový déšť. TSM pravidelně kontro-
lují všechny koše. Problém není v části
kanalizace, ale v momentu, kdy se zde stéká
veškerá voda z bývalé BKV a areálu bývalé
Agamy. Do určité výšky je silnice nakloněná a
voda proteče dolů. V momentu, kdy je přívalo-
vý déšť, kanalizace nestíhá tuto kapacitu vody
a voda proteče skrz garáže.

Město má snahu tuto věc řešit, ale vyřešit
tento problém je velmi finančně náročné.

Pan Roule se vyjádřil, že v této lokalitě je
to zcela špatně naprojektováno.

Pan starosta vysvětlil, jak je celá tato loka-
lita naddimenzována z pohledu samotných as-
faltových ploch, problém přináší voda
přicházející z dalších výše položených areálů.

Pan Duspiva pochválil nový automobil
TSM a dotazoval se, zda TSM neuvažuje o po-
řízení nového fekálního vozu, aby se mohly
vyvážet septiky po vesnicích, kde není kanali-
zace. Takových lidí je poměrně hodně a při
sjednání této služby z jiných měst je toto fi-
nančně nákladné. Zároveň by tento automobil
zpětně sám na sebe vydělával.

Pan starosta odpověděl, že s tímto návrhem
souhlasí, ale nástavba fekálu se pohybuje v řá-
dech statisíců. V současné době funguje doho-
da v tom smyslu, že lidem, kterým danou
službu nemohou poskytnout TSM, tak se toto
následně řeší přes firmu ČEVAK. Časově se
sladí několik žádostí o tuto službu a toto se
provádí jedním vývozem, aby se náklady mezi
zájemci rozpočítaly.

V momentu, kdy se objeví možnost nějaké-
ho dotačního programu (pro příspěvkové or-
ganizace), je možné se do této výzvy zapojit.

Na jednání s ostatními starosty přilehlých
obcí se vzájemná možnost spolupráce a vzá-
jemné výpomoci pro občany také řeší.

Pan Roule se dotazoval, zda město bude
zvyšovat daň z nemovitosti.

Pan starosta odpověděl, že stát navyšoval
daň z nemovitosti, ale město ji navyšovat ne-
bude. Vyrovná se pouze koeficient, aby odpo-
vídal stanovené výši.

Pan Duspiva se dotazoval na uzavřenou ná-
jemní smlouva se společností Kámen a písek,
spol. s r.o..

Pan starosta odpověděl, že se jedná o opě-
tovný pronájem cesty v lomu po vypršení
smlouvy.

Pan Dorschner se dotazoval na nepřehled-
né dopravní značení na objížďce u Flopu a stá-
ní aut v dané lokalitě.

Pan starosta odpověděl, že toto se již pro-
jednávalo na kontrolním dnu. Na tuto skuteč-
nost bylo upozorněno. Majitelé vozů jsou
prozatím upozorňováni ústně o tom, že zde ne-
smějí parkovat své automobily. Je to z důvo-
du, že nezůstává dostatečný prostor pro
obousměrný provoz - parkující řidiči zde tedy
porušují dopravní předpisy. Toto v době, kdy
zde nevedla objížďka, nebylo s ohledem na
frekvenci průjezdu aut problémem, nyní však
parkující auta znesnadňují průjezd. Pokud
MěÚ Trhové Sviny povolí zde umístit další
dopravní značky, budou zde umístěny. Znač-
ky však jsou z pohledu Policie ČR nadbyteč-
né, neboť řidiči by zde neměli parkovat.

Dále starosta informoval o ostatních uza-
vírkách a dopravním značení, která jsou ve
městě.

Závěrem pan starosta informoval o pro-
dloužení termínu dokončení ubourání a opra-
vy části zámecké zdi, kdy došlo k zastavení
prací do doby vydání souhlasu s pokácením
jednoho nebezpečného stromu (hrozil pád do
stavby). Bez stanoviska památkářů nebylo
možné strom pokácet. Po urgencích ze strany
města došlo k projednání a vydání souhlasu,
práce tak byly následně obnoveny.

V současné době probíhají jednání o možnos-
tech a povolení objízdných tras, které se musí
uzpůsobit provozu. Bližší informace k do-
končení stávajících prací, navazujících pra-
cí, uzavírkách a objížďkách, jsou zveřejněny
v Novohradském zpravodaji.

Pan Duspiva upozornil na špatný stav cesty
ve Vyšném směrem k vlakové zastávce a na-
vrhoval opětovné jednání s krajským úřadem i
vzhledem k tomu, že jsou tudy v poslední
době vedeny objízdné trasy.

Pan starosta odpověděl, že se na tento stav
silnice upozorňuje každoročně.

� 12. Závěr a usnesení
Závěrem pan starosta poděkoval všem za

účast, předal pozvánku a pozval zastupitele na
oslavy 150. výročí založení SDH Nové Hrady
a další letní akce.

Jednání bylo ukončeno ve 20:10 hodin.

Usnesení 9. jednání zastupitelstva
města Nové Hrady 30.5.2024

� 1. Kontrola usnesení
Zastupitelstvo bere na vědomí kontrolu usne-
sení 8. zasedání zastupitelstva (5.3.2024).

� 2. Dispozice s majetkem

2.1 Smlouva o sml. budoucí o zř. věc.
břemene - "Byňov parcela 393 - kabel NN"

Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu č.
CB-001030084029/003-PRO2 o budoucí
smlouvě o zřízení věcného břemene na stav-
bu: Byňov parcela 393 - kabel NN za jedno-
rázovou úhradu ve výši 5.100 Kč bez DPH.

2.2 Smlouva o smlouvě budoucí
- "Byňov, K 2298/2 - úprava NN"

Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu č.
CB-001030088181/001-FIRA o smlouvě
budoucí o zřízení věcného břemene na akci:
Byňov, K 2298/2 - úprava NN za jednorá-
zovou úhradu ve výši 6.300 Kč.

2.3 Smlouva o smlouvě budoucí
- "Nové Hrady Hradební 169 - kabel NN"

Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu č.
CB-001040026111/001 o smlouvě budoucí
o zřízení věcného břemene na akci: Nové
Hrady Hradební 169 - kabel NN za jednorá-
zovou úhradu ve výši 39.073 Kč.

2.4 Zpětný odkup pozemků
- Zevlův mlýn s.r.o.

Zastupitelstvo města schvaluje zpětný od-
kup pozemků parc. č. 824/42, 824/43 a
824/44 vše v k.ú. Nové Hrady (celková vý-
měra 4 516 m2) za celkovou cenu
1 354 800 Kč, včetně DPH a pověřuje sta-
rostu podpisem kupní smlouvy.

� 3. Rozpočtové změny

3.1 Rozpočtová opatření
Zastupitelstvo bere na vědomí rozpočtová
opatření č.  2/2024, č. 4/2024 a č. 5/2024.

3.2 Termínované vklady
Zastupitelstvo města schvaluje využití
volných finančních prostředků města for-
mou termínovaných tříměsíčních vkladů
u Komerční banky, a.s. v celkové výši
9.000.000 Kč (3 x 3 miliony Kč) z volných
finančních prostředků města a termínova-
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ných vkladů ve výši 6.000.000 Kč (2 x
3 miliony Kč) z prostředků fondu vodo-
hospodářského majetku.

� 4. Závěrečný účet Města Nové Hrady
rok 2023
Zastupitelstvo města schvaluje Závěrečný
účet Města Nové Hrady za rok 2023 a sou-
hlasí s celoročním hospodařením bez výhrad.
Zastupitelstvo města bere na vědomí a
schvaluje Zprávu o výsledku přezkoumání
hospodaření za rok 2023 s výrokem "nebyly
zjištěny chyby a nedostatky.

� 5. Účetní závěrka Města Nové Hrady
rok 2023
Zastupitelstvo města rozhodlo, že schvalo-
vaná Účetní závěrka Města Nové Hrady za
rok 2023 poskytuje v rozsahu skutečností

posuzovaných podle § 4 vyhlášky č.
220/2013 Sb., věrný a poctivý obraz
předmětu účetnictví a finanční situace
Města Nových Hradů a účetní závěrku
schvaluje.

� 6. Darovací smlouva
- Sdružení Růže z.s.p.o.
Zastupitelstvo města schvaluje Darovací
smlouvu na poskytnutí peněžního daru pro
účely podpory talentovaných dětí a mládeže
v regionu působnosti Sdružení růže a dalšího
rozvoje regionu v celkové výši 62.000 Kč.

� 7. OZV o nočním klidu
Zastupitelstvo města vydává Obecně závaz-
nou vyhlášku, o nočním klidu v upraveném
znění.

� 8. Změny územního plánu

8.1 Změna č. 1 Územního plánu Nové Hrady
Zastupitelstvo města schvaluje Mgr. Vladi-
míra Hokra jako pověřeného zastupitele při

projednávání Změny č. 1 územního plánu
(tzv. jednotného standardu).

8.2 Změna č. 2 Územního plánu Nové Hrady

Zastupitelstvo města schvaluje pořízení
Změny č. 2 Územního plánu Nové Hrady
s tím, že termín pro přijímání připomí-
nek, námitek a podnětů bude stanoven do
30.7.2024.

Zastupitelstvo města schvaluje Mgr. Vladi-
míra Hokra jako pověřeného zastupitele při
projednávání Změny č. 2 územního plánu.

� 9. Průzkumné území Nakolice -
informace Diamo s.p.

Zastupitelstvo bere na vědomí informaci
o jednání se společností DIAMO s.p. ve
věci průzkumného území Nakolice.

Zastupitelstvo města schvaluje vydání sou-
hlasu společnosti DIAMO s.p. s vjezdem
motorových vozidel na lesní cesty a komu-
nikace nacházející se ve vlastnictví města
Nové Hrady pro období 2024-2025 pro rea-
lizaci první neinvazivní etapy základního
geologického mapování a geofyzikálního
měření v rámci průzkumného území Nako-
lice s tím, že před vjezdem na pozemky
města bude vždy město Nové Hrady infor-
mováno o termínu vjezdu a obdrží vždy
SPZ automobilu a bude informováno o pro-
váděných aktivitách. Parkování vozidel
bude vždy konzultováno s lesním hospodá-
řem a bude realizováno tak, aby nebyl ome-
zen provoz v rámci lesních cest.

INFORMACE Z RADNICE

pokračování ze str. 10

EKO-KOM ÚSPORA EMISÍ 2023
Město Nové Hrady obdrželo od společnosti EKO-KOM, a.s. osvědčení o úspoře emisí za rok
2023. Díky recyklaci a využití papíru, skla, plastů, kovů a nápojových kartónů obyvatelé naše-
ho města a přilehlých osad přispěli ke zlepšení životního prostředí a snížení „uhlíkové stopy“.

Úspora, kterou jsme dosáhli, představuje:
Emise CO2 ekv. Biogenní: 41,253 tun Fosilní: 84,391 tun
Úspora energie: 3 290 363 MJ

Děkujeme Vám, že třídíte! OŽP
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Střípky nejen z radnice
Pokračování průtahu městem
a vybudování kruhové křižovatky

V průběhu června pokračovaly práce na obou hlavních stavbách. Na
kruhovém objezdu se jedná o základní stavební práce, kdy dochází pře-
devším k navážení a hutnění stavebního materiálu. V rámci průtahu
probíhaly dvě aktivity. Jedna se týkala opravy vodovodu a kanalizace
ve Vitorazské ulici, druhá výstavby nové zdi u zámku.

Vodovod a kanalizace ve Vitorazské se řeší na dvě etapy. Tu první
již máme za sebou, druhá má začít poslední červnový týden a bude trvat
necelé tři týdny. Po tuto dobu bude uzavřena horní část křižovatky a
celá komunikace před zámkem. Doprava tak bude vedena přes autobu-
sové nádraží a v samotné křižovatce budou semafory, které umožní od-
bočení směrem do Vitorazské ulice i na komunikace ve směru ke hřišti
a k Nakolicím.

Na zámecké zdi byla nejprve vybudována železobetonová základní
zeď, která je de facto obkládána starým i novým kamenem. Památkový
dohled stanovil způsob řešení kamenného obkladu. Původní kameny ze
staré zdi se míchají s podobným, ale novým kamenem. Tato část by
měla být kompletně hotova do poloviny července. Poté dojde k posu-
nutí semaforů o několik desítek metrů výše a pracovat se bude na bu-
doucím chodníku a novém vedení vodovodu mezi křižovatkou
u Českého domu a ulicí Na Vyhlídce. Tato část prací bude trvat až do
poloviny září.

Na konec června a začátek července též zhotovitel naplánoval i pří-
pravu provizorního autobusového nádraží pro etapu, kdy bude kom-
pletně uzavřena komunikace mezi stávající benzinkou a Českým
domem. Jak již bylo avizováno, měla by tato etapa přijít na řadu asi
v polovině září. V rámci třicetidenní uzavírky pak budou cestující bu-
sem nejprve z autobusového nádraží převezeni menším autobusem na
provizorní nádraží na hasičské louce v Údolí, odkud budou dále pokra-
čovat standardními autobusy dále. Dle požadavku dopravce tak musí

být na hasičské louce připravena plocha 50 m x 30 m. Na této ploše bu-
dou provizorně nainstalovány betonové panely. Po skončení uzavírky
bude louka většinově uvedena do původního stavu, malá část zůstane
po dohodě s místními hasiči zpevněna, čímž dojde k rozšíření zázemí
pro pořádání kulturních a sportovních akcí.

Setkání rodáků a přátel Byňova – otevření KD
a výstava fotografií

V sobotu 22. června se uskutečnilo tradiční setkání rodáků a přátel
Byňova. V letošním roce navíc byla tato akce doplněna o dvě nové udá-
losti. Tou první bylo dokončení rekonstrukce místního KD, jak je ozna-
čován prostor pro akce a setkání v části bývalého skladu místního
obchodu. S rekonstrukcí se započalo již v roce 2022 rekonstrukcí zá-
chodů, v loňském roce jsme pokračovali novou kotelnou a vnitřními
prostory sálku. V letošním roce pak bylo třeba dořešit zázemí pro osad-
ní, spolkové a společenské akce. Byla tak namontována kuchyňka, osa-
zeno výčepní zařízení, nainstalována myčka, lednice a vyrostl i nový
bar. Vše bylo dokončeno těsně před červnovými volbami do evropské-
ho parlamentu. Voliči tak prvně měli možnost v rámci voleb vidět i cel-
kový výsledek všech prací, včetně nových stolů a židlí. Celkové
náklady všech etap oprav a vybavení KD (včetně nákladů na stavební
dozor a projektové práce) za období 2022 – 2024 činily 2 490 770 Kč
(včetně DPH).

Pro setkání rodáků byla naplánována speciální výstava fotografií.
Jednu část tvořily fotografie známého krumlovského fotografa Františ-
ka Seidela z roku 1942, na kterých je zachycen nejen Byňov, ale i Jaku-
le. Na začátku června pak novohradský fotograf Honza Kypet Šmíd
nafotil novu sérii fotografií, na kterých se pokusil zachytit stejná místa
jako Seidel. Zároveň však nafotil i nové fotky, které ukazují další sou-
časná zajímavá místa (rybník u Rysů a okolní zástavbu, pergolu, dětské
hřiště ad.).

Setkání rodáků Byňov 2024 KD Byňov – nový bar, kuchyňka a výčep

Výstava fotografií v Byňově $&

pokračování na str. 13
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Společně s panem S. Machem, který byl našemu fotografovi „prů-
vodcem“ po Byňově a Jakuli, jsme poté vybrali necelou třicítku foto-
grafií, které jsme nechali vytisknout na formát A2. Tyto fotografie pak
tvořily základ výstavy, kterou jsme doplnili i o další fotografie poskyt-
nuté místními občany. Tyto fotografie zůstanou z větší části v KD na
stěnách jako výzdoba, část bude umístěna v Novohradském muzeu.

V průběhu sobotního setkání výstavu navštívilo téměř šedesát náv-
štěvníků, kteří projevili radost nejen z fotografií, ale též z příjemného
prostředí. Při prohlížení fotek pamětníci vzpomínali a vyprávěli zážitky
nejen z mládí. Mnozí nám také slíbili zapůjčení dalších historických fo-
tografií, které bychom rádi použili nejen k další výzdobě KD, ale též pro
připravované infopanely k uvažované „naučné“ stezce Byňovem a
Jakulí.

Setkání rodáků a přátel Byňova se vedle byňovské části konalo pře-
devším v restauraci na Jakuli. V rámci velmi příjemného odpoledne si
zde u pohodové muziky (kapela Párty) a dobrého občerstvení popoví-
dali starší i mladší rodáci, chalupáři a další přátelé. Během setkání
bylo domluveno, že rodáci a přátelé Byňova mají chuť potkat se opět
za rok. Kdo tedy tentokrát z nějakého důvodu nemohl, má šanci zase
v červnu 2025.

Velké poděkování za organizaci akce zaslouží pan Miroslav Vo-
chozka st. z Byňova, za pomoc s rekonstrukcí KD bych chtěl poděkovat
panu Stanislavu Machovi a dalším členům osadního výboru a místního
hasičského sboru. Speciální poděkování pak zaslouží Jana Balková,
která se po celé odpoledne stala průvodkyní a dozorem při výstavě.

Věřím, že nové KD bude dobře sloužit pro pořádání tradičních akcí
(masopust ad.) a také jako zázemí pro pořádání voleb, jednání osadního
výboru, setkání místních obyvatel, různých akcí či oslav a že třeba pod-
nítí i k další činnosti.

Oprava komunikace směr Veveří
Na konci května byla dokončena oprava

části komunikace z N. Hradů na Veveří, a to
v úseku od střelnice k vodárně. Modernizace
se tak dočkal poslední neopravený úsek této
místními občany i turisty často využívané ces-
ty do Veveří, Jedlice či na Mýtiny. Komunika-
ce zde dostala nový povrch, byl upraven odtok
vody a dořešen jeden propustek. V dalších
týdnech nás ještě čekají finální úpravy parko-
vání a vjezdu u střelnice, což jsou aktivity, kte-
ré bude řešit ve spolupráci s provozovateli
střelnice (AVZO). Město ze svého rozpočtu za
opravu zaplatilo 1,4 mil. Kč. (včetně DPH).
Práce prováděla společnost Strabag a.s. České
Budějovice.

Setkání starostů
příhraničního regionu

V pondělí 10. června proběhlo v Nových Hradech setkání
starostek a starostů příhraničního regionu. Pravidelná setkává-
ní českých a rakouských starostů přerušil koronavirus, proto
byla společná snaha o obnovení těchto schůzek, na kterých se
můžeme vzájemně informovat o svých problémech, realizova-
ných projektech, předávat si zkušenosti se společnými tématy
(odpady, energie, doprava, financování projektů apod.) nebo
navázat další spolupráci v různých oblastech od hasičů po kul-
turu či sport ad.

Jsme velmi rádi, že na schůzku přijeli nejenom zástupci
mikroregionu Sdružení Růže a šesti rakouských obcí regionu
Lainsitztal (Bad Großpertholz, Großschönau, Moorbad Har-
bach, St. Martin, Unserfrau-Altweitra a Weitra), ale též kole-
gové ze sousedního Pomalší (Bujanov, Vidov), kteří s námi
spolupracují v oblasti cestovního ruchu v rámci destinačky
Novohradsko-Doudlebsko.

Na našem setkání došlo k představení jednotlivých regi-
onů, obcí i destinační společnosti. Každý představil své ak-
tuálně řešené projekty, plány do budoucna a dostali jsme

Výstava fotografií v Byňově #$

Setkání starostů příhraničního regionu

pokračování ze str. 12

pokračování na str. 14

Opravená část komunikace z N. Hradů na Veveří
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se i na nejaktuálnější otázky spojené s prů-
zkumným ložiskem Nakolice, společné pro-
pagace kulturních akcí, spolupráce hasičů a
záchranných složek, informování o uzavír-
kách komunikací či na problematiku větr-
ných elektráren.

Bylo dojednáno, že další společné jednání
proběhne na podzim v Rakousku. Na tomto jed-
nání též bude řešena možnost podání společného
projektu v rámci Fondu malých projektů.

Akce „Vodovod v Údolí u Nových
Hradů – II. etapa“

Na konci května 2024 jsme ukončili stavbu
„Vodovod v Údolí u Nových Hradů – II. eta-
pa“. V rámci projektu došlo k výstavbě větve
A a větve B vodovodu v Údolí u Nových Hra-
dů, a to za účelem zajištění zásobování pitnou
vodou. Vodovod byl realizován v trase od
křižovatky u tzv. finských domků a dvora ko-
lem řeky Stropnice směrem k hlavní vstupní
bráně do Terčina údolí, odtud poté dále na Jet-
zkobrunn. V rámci stavebních prací byly při-
praveny pro zájemce i přípojky, další majitelé
domů se mohou připojit i v budoucnu.

Realizace stavby byla složitá s ohledem na
skalnaté podloží v části stavby. Z tohoto důvo-
du nebylo možno podvrtat řeku Stropnici u tzv.
druhého mostu, a i v části od vstupní brány po
Jetzkobrunn jsme museli upravovat trasu
či způsob výkopu, abychom mohli vodovod
položit. Nakonec se vše i díky vstřícnosti ně-
kterých majitelů pozemků a Správy a údržby
silnic povedlo

Projekt byl podpořen v rámci dotačního
programu Jihočeského kraje „Podpora výstav-
by a obnovy vodohospodářské infrastruktury,
1. výzva pro rok 2023“ částkou 1 989 000 Kč.
Celkové náklady akce byly 4.179.821,10 Kč
bez DPH.

Stavební práce provedla společnost
ZVÁNOVEC, a.s., stavební dozor investora
pro město Nové Hrady zajišťoval p. J. Bělo-
hlav (STAVEBNÍ PORADNA, spol. s r.o.).

Poděkování vedle výše uvedených zaslouží
i všichni další, kteří pomáhali úspěšné realizaci
– od místních občanů, zástupců společnosti
ČEVAK, a. s. (zejména pan P. Božák a J.Wostl),
projektantů až po kolegyni M. Mrkvičkovou
z MěÚ Nové Hrady, která měla na starost ne-
jen dohled nad stavbou, ale i administraci celé
akce a dotace.

Plánek projektu vodovodu

Obecně závazná vyhláška o nočním klidu
Zastupitelstvo města Nové Hrady vydalo dne 30.05.2024 Obecně závaznou vyhlášku

o nočním klidu, při níž stanovuje případy, kdy nemusí být dodržována doba nočního klidu:

Akce v roce 2024 s předpokládaným koncem v 00:00 hod.
Název akce Termín Místo konání

Kinematograf Bratří Čadíků
03.07. - 04.07.2024
06.07. - 07.07.2024

Jánská louka

Koncert open air na novohradském nám 05.07. - 06.07.2024 Náměstí Republiky

BÚ Fest 26.07. - 27.07.2024 hasičská louka Údolí u N. Hradů

Akce v roce 2024 s předpokládaným koncem v 02:00 hod.
Název akce Termín Místo konání

Oslava 150. výročí založení SDH N. Hrady 29.06. - 30.06.2024 náměstí N. Hrady

Kinematograf Bratří Čadíků 04.07. - 05.07.2024 Jánská louka

Hudební večer s Milanem Šobrem 04.07. - 05.07.2024 areál TJ Nové Hrady

BÚ Fest 27.07. - 28.07.2024 hasičská louka Údolí u N. Hradů

Údolské slavnosti
a memoriál údolských hasičů 17.08. - 18.08.2024 hasičská louka Údolí u N. Hradů

Letní festival na Kamínku – koncert
kapely BRUTUS a Jiří Schelinger tribute 17.08. - 18.08.2024 penzion Kamínek

Stavba vodovodu v Údolí u Nových Hradů %#

Starosta P. Layr (město Weitra) při prezentaci

pokračování ze str. 13
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Co se dělo ve školce
Blíží se konec školního roku, ale u nás se stále něco děje. Dne

22. května si s dětmi v Duhové školce zahrály, zazpívaly a zatancovaly
paní učitelky ze ZUŠ, přičemž byly děti a posléze i rodiče informováni
o možnosti navštěvovat ZUŠ v hudebním, výtvarném a baletním oboru.
Paní učitelka ze ZUŠ navštívila i děti ze Žluté školky, společně si
zahrály a zazpívaly.

Panu řediteli a celému týmu Technických služeb bychom chtěli moc
poděkovat za skvělý program, který 24. května našim dětem u nich při-
pravili. Děti si mohly zblízka prohlédnout a vyzkoušet veškerý vozový
park, kterým Technické služby disponují. A nadšení byli nejen kluci.
Pro všechny děti byly připraveny omalovánky, občerstvení a malé
dárečky. Ještě jednou moc děkujeme.

Paní logopedka Katka přišla za dětmi v květ-
nu i v červnu a procvičila s dětmi jazýčky. Dne
7. června se na ni mohly těšit i děti ze Žluté
školky.

Starší děti ze třídy Broučků a Sluníček si
linkovým autobusem a vláčkem dojely na di-
vadlo „O chytré ženě Blaženě“ do Borovan,
což pro ně bylo veliké dobrodružství a zážitek.

Celá naše školka si postupně užila výlet do
ZOO Na Hrádečku. Počasí nám naštěstí přálo a
návštěva za zvířátky je pro děti vždy zajímavá.

Nezapomínáme ani na naše spoluobčany
v Domě s pečovatelskou službou, a proto si
předškoláci pro ně připravili pásmo ke Dni
matek a s ním je navštívili.

Na oslavu Dne dětí již tradičně pořádáme
„Sportovní hry v MŠ“. Po absolvování všech
sportovních disciplín dostaly děti medaili a od-
měnu. Několik sladkých odměn nám také vě-
noval Sbor dobrovolných hasičů Byňov a my
jim za to moc děkujeme.

Jako každý rok jsme se i letos loučili s našimi předškoláky. 5. června
se děti ze třídy Sluníček za účasti pana starosty a rodičů slavnostně
rozloučili s mateřskou školkou a byly pasovány na školáky. Jsme moc
pyšní na tyto šikovné budoucí školáčky a přejeme jim ve škole mnoho
úspěchu a radosti.

Všechny čtyři naše třídy postupně jely linkovým autobusem do kina
v Trhových Svinech. Animované dětské pohádky se moc líbily a z výle-
tu byly děti nadšené.

Za dětmi také opět přijela paní lektorka Maruška s programem
„Hraní s písničkou“. Opět se děti nenudily, procvičily mluvidla a
zazpívaly si.

Dne 18. června jsme si za krásného počasí společně užili „Pohádko-
vou zahradní show“ a ke konci roku již tradičně patří i zmrzlina na
náměstí.

Předškoláci si 20. června ještě užijí společné spaní v MŠ, kdy pro ně
paní učitelky mají připravený bohatý program. Duhovou školku také
ještě čeká výlet do ZOO Dvorec, který jsme vyhráli ve velikonoční sou-
těži, ale o tom zase příště….

Vaše novohradská školka

Sportovní hry v MŠ

Zahradní show

Sportovní hry Žabičky

Sportovní hry SluníčkaKoťátka pečou sušenky
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Návštěva u Technických služeb

Koťátka v ZOO

Sluníčka v ZOO

Zmrzlina na náměstí #$Žabičky na výletě Žabičky v kině

Co se dělo ve školce… (pokračování ze str. 15)

Den otevřených dveří Technické služby
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Konec školního roku máme za sebou a prázdniny před sebou, proto
se pojďme podívat na zakončení naší celoroční hry. Tento školní rok byl
pro nás ve znamení IZS a pejsků. Naše celoroční hra se jmenovala Spo-
lečenstvo pomocné tlapky, a proto jsme se zabývali tím, co jednotlivé
záchranné složky dělají a jaké psí pomocníky k tomu využívají. Navští-
vila nás paní Němcová se svou fenkou Roxy a také paní Jana Štědrá se
svojí Cecilkou. Oba pejsci se předvedli, co všechno umí, a pro děti bylo
zajímavé porovnat různé rasy při práci. Děkujeme jim moc, že přišli.
Oslavu Dne Země jsme pojali pracovně a trochu uklidili tu naši planetu.
Čarodějnické odpoledne bylo plné lítání na koštěti, soutěží a vaření lek-
tvarů, „Čarodějnické kou-Z-lení“ se také vydařilo. V pátek 24. 5. jsme
využili dne otevřených dveří na Technických službách NH, kde pro nás
byl připravený zajímavý program. 27. 5. se uskutečnil turnaj v kužel-
kách rodičů a dětí. Dětský den jsme slavili hned dvakrát. V pátek 31. 5.
v knihovně. Paní Císařová a paní Tomášková připravily pro děti čtenář-
ský kvíz a malé odměny. V pondělí 3. 6. si děti mohly zasoutěžit a vy-
zkoušet, co vše dokážou. Náš každoroční výlet byl také tematický, a to
opět do hasičárny na Správu železnic – Hasičská záchranná služba,
České Budějovice. Musíme poděkovat panu Petru Michalemu a panu
Marku Bandíkovi, kteří se o děti skvěle postarali, předvedli jim techni-
ku a nechali ji dětem i vyzkoušet. Dokonce nám jejich kolegové před-
vedli cvičný výjezd při poplachu. Další zastávkou byl „Sportovně
relaxační areál Hluboká nad Vltavou. Tady si mohly děti vyzkoušet
lanové centrum, nafukovací trampolíny a malou lezeckou stěnu a
mohly si otestovat svou fyzičku.

Na úplný závěr celoroční hry jsme připravili dráhu se stanovišti.
Testovala se fyzická kondice a také vědomosti, které děti za celý rok
získaly.

Přejeme vám všem krásné prázdniny.
Bohumila Vochozková, Školní družina

Školní družina

Aneta aRoxy #$

Čarodějnické kou-Z-lení %# Dětský den v knihovně '#$



18 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ červenec 2024

Školní družina (pokračování  foto ze str. 17)

Den otevřených dveří v Technických službách NH

Turnaj v kuželkách rodičů s dětmi #&"

Výlet #&
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Školní družina (pokračování  foto ze str. 18)

Výlet #"($
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Rytmík informuje
Přestože jsme se ve zpravodaji dlouho neozvaly, doufáme, že jste

o nás alespoň trochu slyšely. Připravovaly jsme totiž dvě skupiny na-
šich děvčat na první taneční soutěž. A protože jsme nechtěly nic podce-
nit, věnovaly jsme přípravám velké množství času i energie. Mimo
čtvrteční tréninky jsme se v tělocvičně ZŠ sešly i jednu sobotu na dopo-
lední 4 hodinové soustředění. Více času a téměř 100% účast nejstarších
děvčat nám umožnila věnovat se každému individuálně, soustředit se
na náročnější části choreografie, vyzkoušet kostýmy a nejen to. Troufá-
me si tvrdit, že jsme tím přispěly k týmové spolupráci, zodpovědnosti
a snad i dalším kamarádským vztahům. Soustředění bylo intenzivní a
přece uvolněné, plné zábavy a legrace.

Druhé soustředění jsme chtěly ozvláštnit, a tak jsme zamluvily sál se
zrcadly v ZŠ v Českých Velenicích. Tam jsme vyrazily v sobotu
13. dubna. Po domluvě a skvělé spolupráci s rodiči jsme se ráno sešly
na vlakovém nádraží a odtud pokračovaly vlakem do Českých Velenic.
Před zrcadly se najednou tančilo úplně jinak. Děvčata si mohla lépe hlí-
dat tvar choreografie a trénovat svůj výraz. Vše najednou vypadalo úpl-
ně jinak. Zpětná vazba byla velmi pozitivní, a tak se budeme snažit,
abychom si zrcadla mohla dovolit i u nás, určitě by nám to v trénincích
velmi pomohlo.

Na soutěž do Chebu jsme se vydaly v sobotu 27. dubna. Vydaly
jsme se jako tým už v 5 hodin ráno domluveným autobusem, který nám
poskytla Střední škola rybářská a vodohospodářská Jakuba Krčína. Au-
tobus nám domluvili manželé Roškovi, kteří na něj sehnali uvedené
sponzory: Rybářství Nové Hrady s.r.o., Envimea s.r.o., p. Jan Šabatka a
Zahradní centrum Ing. Zdeňka Dorschnera. Všem velmi děkujeme za
jejich pomoc, bez nich by to nešlo. Naše poděkování patří také rodičům
za jejich spolupráci a také těm, kteří vážili dlouho cestu, aby nás jeli
podpořit a připravit nám super atmosféru. Moc si toho vážíme.

Cesta trvala více než 4 hodiny, ale všechna děvčata ji bez problémů
zvládla. Někdo se cestou vyspal, někdo jedl a někdo třeba celou cestu
neposeděl a tančil. Na místě už pak bylo plno práce. Převlékání do kos-
týmů, poslední úpravy, zkoušky a pokyny. Přesto jsme si našly čas podí-
vat se na jiné taneční skupiny a nechat se vtáhnout do skvělé atmosféry.
Mladší děvčata soutěžila v kategorii SHOWDANCE, starší pak v kate-
gorii STREETDANCE. Obě naše taneční skupiny podaly skvělý vý-
kon, za který se určitě nemusely stydět. A tak si zasloužily 3. místo.
Radost byla veliká a motivace k dalším tréninkům ještě větší.

Po luxusním občerstvení od manželů Roškových jsme se vydaly na
zpáteční cestu, s malou zastávkou u McDonalds. Můžeme to shrnout
jako sobotu plnou zkušeností a zážitků, ze kterých budeme brát celý
další rok, až se budeme chystat na další soutěž. A že určitě budeme!

Po soutěži jsme se začaly plně věnovat dokončení našeho Zábavné-
ho odpoledne. Jako spolek jsme totiž již potřetí uspořádaly Zábavné od-

Sweet dance

Přípravy před soutěží

PoháryPěnová show

pokračování na str. 21
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poledne s Rytmíkem pro rodiče a děti, a to
v sobotu 8.6. Přípravy začaly už v listopadu,
kdy jsme žádaly o dotace, domlouvaly dopro-
vodný program a hledaly možnosti, jak celou
akci dobře zorganizovat, čím ji obohatit. Pos-
lední měsíc tak byl velmi intenzivní, vše dola-
dit a nasmlouvat, nachystat, obvolat. Snad už
nyní můžeme říct, že se naše úsilí vyplatilo.
V pátek jsme si do Hotelu Máj navezly všech-
ny věci a v sobotu ráno za pomoci našich děv-
čat jsme se vydaly parkem chystat indiánskou
stezku. A co tedy bylo náplní naší akce? Po ta-
nečním vystoupení všech třech skupin si děti
mohly přijít pro kartičku, se kterou si to namířily do Zámeckého parku,
po stopách indiánů. Na 10 stanovištích čekal úkol s razítkem. Po splně-
ní všech úkolů si děti přišly zpět na Jánskou louku pro malou odměnu.
Tam v rytmu hudby pak probíhal další program, jako malování na ob-
ličej, tvořivý koutek, řetízkový kolotoč, skákací hrad, ukázka hasi-
čů, tematický fotokoutek nebo divadelní představení. Nechyběla ani
zmrzlina nebo občerstvení. Počasí nám letos přálo, snad zaslouženě
oproti loňskému roku.

I když jsme celé odpoledne plánovaly pouze ve dvou, je potřeba po-
děkovat všem místním, kteří přijali naše pozvání a tím obohatili naši
akci: Technické služby města Nové Hrady (zapůjčení setů, stanů a je-
jich sestavení, zapůjčení Hotelu Máj), Sbor dobrovolných hasičů (prog-
ram pro děti a pěnová show), Hofmann Personal (soutěže o ceny a
zázemí v jejich stanu), Kavárna Kousek (jejich lahodná zmrzlina),

p. Janda (občerstvení Hotelu Máj), Sbor dobrovolných hasičů Byňov
(sladké odměny pro děti).

Za nás jsme s akcí byly velmi spokojené a snad jsme dětem a rodi-
čům uspořádaly fajn odpoledne a příští rok si vzpomenou a vrátí se pro
nové zážitky, protože radost dětí a pochvala je pro nás hnacím moto-
rem. Však už teď opět plánujeme a přemýšlíme, jak by to ten další rok
mohlo vypadat. Těšíte se? My moc!

Poslední čtvrteční taneční hodinu jsme strávily v Kousku, došly
jsme si totiž na zmrzlinu, byla výborná. S děvčaty jsme se rozloučily a
rodičům poděkovaly za spolupráci. V září začínáme s dalšími pravidel-
nými tréninky našich děvčat ze všech třech skupin. Několik tváří se
možná obmění, ale my se těšíme na nové výzvy a budeme ze sebe chtít
vydat maximum, abychom měly být na co pyšné.

K. Bandíková, S. Maršálková

Malování na obličej Řatízkový kolotoč

Skákací hradZmrzlina

Občerstvení od manželů RoškovýchDivadlo

Soutěžíme s Hofmannem

Rytmík informuje
(pokračování ze str. 20)
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Připravujeme na srpen 2024

Tradiční divadelní čtvrtky pro děti
Letošní pohádky nám přinesou příběhy zvířátek…

¢ 8.8. Pohádka „O Kůzlátkách“
a pak ještě trochu kejklování…
Divadlo Kejkle
Barevná pohádka o nezbedných kůzlátkách, starostlivé mamince
a hloupém vlkovi, který se pro svoji „večeři“ stane strýčkem,
pirátem a nakonec uklízečkou.
Hradní nádvoří (náhradní prostor Hrad)

¢ 15.8.  Pohádka „O psu PES“
Divadlo Kampa
Pohádka s foukací a tahací harmonikou na motivy knihy Daniela
Pennaca “Pes paličák”, od 0,6 let psího věku.
Hradní nádvoří

¢ 22.8.
Pohádka „Velká dobrodružství malého brouka“
Divadlo Za2
Výpravná pohádka s písničkami a dobrodružství střevlíka Pepy.
Zevlův mlýn u Nových Hradů (zastřešené jeviště i hlediště)

Začátky představení od 18 hod. Vstupenky 50 Kč,
Pořádá KIC Nové Hrady, www.kicnovehrady.cz,
www.cbsystem.cz

¢ 31.8. Loučení s prázdninami
Hry s Šebestou
Retro soutěže pro děti, rodiče i prarodiče
Hudební doprovod
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Piana do škol 2024 aneb nové pianino
nejen pro ZUŠ F. Pišingera, Trhové Sviny

Vážení,
S velikým potěšením se s Vámi můžeme podělit o radost, že se naší

ZUŠ F. Pišingera, Trhové Sviny dostalo pozornosti odborné komise
Nadace Karel Komárek Family Foundation a naše škola byla spolu
s dalšími 16 ZUŠkami z České republiky vybrána do podpory letošního
kola grantové výzvy „Piana do škol 2024.“ Co to znamená a proč je to
pro nás tak jedinečná a výjimečná událost? Věděli jste, že se naše ZUŠ-
ka řadí k pěti základním uměleckým školám v České republice s nejšir-
ší sítí vzdělávacích pracovišť? V září 2024 realizujeme své aktivity pro
našich více jak 600 dětí již na 13 místech v okresech České Budějovice
a Český Krumlov. Věděli jste, že pro některé věkové skupiny žáků pos-
kytujeme pravidelně a dlouhodobě studia v některých studijních zamě-
řeních (příkladně taneční obor) za nejnižší úplatu za vzdělávání mezi
dalšími téměř čtyřmi desítkami ZUŠek v Jihočeském kraji? Těmito „pr-
venstvími“ neusilujeme o lesk výjimečnosti a exkluzivity mezi ostatní-
mi školami, ale jedná se nám o konkrétní kroky, kterými chceme
dokázat, že usilujeme především o to, aby naše služby byly co nejdo-
stupnější, aby bylo co nejméně dětí, které pro komplikace příkladně
s dojížděním nebo finančními nároky studia si nemohou rozvoj svého
tvůrčího potenciálu dovolit. Věděli jste, že naše krásná ZUŠka, ostatně
jako naprostá většina dalších veřejných škol tohoto druhu, nemá - kro-
mě prostředků na platy zaměstnanců ze státního rozpočtu – další pravi-
delné příjmy z veřejných zdrojů? Na energii, provoz, údržbu a nákup
vybavení můžeme použít přesně tolik prostředků, kolik jsme schopni si
mezi rodiči vybrat nebo zajistit v rámci grantového financování nebo
sponzorských darů. Ceny nástrojů a jejich servisů neustále stoupají. Po-
řídit dětem alespoň do školy takové piano, které poskytne odezvu a
náležitou podporu rozvoji prostředků jejich uměleckého vyjadřování,
znamená investovat od nižších stovek tisíc korun po vyšší jednotky mi-
liónů korun, a to zejména v případě klavírních křídel se jedná již o repa-
sované nástroje! Špatně bychom se starali o naši společnou školu,
kdybychom nevyužili každé příležitosti, jak zajistit pro své děti odpoví-
dající podmínky a nástroje pro jejich kvalitní vzdělávání. Takovouto
příležitostí jsou právě „Piana do škol 2024“ Nadace Karel Komárek
Family Foundation. Cílem této sbírky je vybrat nadací od především
fyzických a právnických osob konkrétní prostředky ve prospěch jed-
notlivých škol. Každou vybranou korunu nadace ze svých prostředků
zdvojnásobí – dárce poskytne dar 100 Kč, k této stokoruně přidá nada-
ce další stokorunu. V případě naší školy usilujeme mezi veřejností
sesbírat 139.500 Kč. Tyto prostředky zajistí škole zbrusu nové profe-
sionální pianino Petrof. Poskytnuté dary lze samozřejmě odečítat od
základu daně z příjmu. Pro dárce z řad právnických osob a firem rádi

připravíme spolu s nadací formu spolupráce tak, aby mohla být smyslu-
plná a přínosná pro všechny zúčastněné, nejen pro školu, ale i pro pro-
pagaci zboží a služeb našich dárců. Realizovat veřejnou sbírku spolu s
Nadací Karel Komárek Family Foundation znamená svěřit se s důvěrou
renomované organizaci, která v České republice realizovala a podpo-
řila již mnoho užitečných konkrétních a společensky prospěšných
projektů. Jak podpořit děti konkrétně? Prosíme o navštívení webu
pianadoskol.cz, zvolení naší ZUŠ F. Pišingera, Trhové Sviny a poskyt-
nutí konkrétního peněžního daru prostřednictvím platební karty nebo
bankovního převodu. Pro platbu lze také využít QR kód z připojeného
propagačního letáku (nevyužívejte QR platby, prosíme, pokud požaduje-
te potvrzení o daru). Budeme velmi rádi, pokud udělíte při této příležitos-
ti i veškeré souhlasy se zpracováním osobních údajů tak, abychom jako
škola mohli naše podporovatele následně také poznat a poděkovat jim
příkladně i uspořádáním specifické kulturní aktivity. Nemůžete se za-
pojit? Nevadí, stejně tak pak prosíme o šíření informací o sbírce, kam
jen Vás napadne, kde si myslíte, že by mohla být informace užitečná.
Pojďme společně do toho, máme moc šikovné žáky, které hraní baví,
pojďme jim společně připravit podmínky, které si zaslouží! Čím dříve
vybereme, tím dříve si naše děti budou užívat nového nástroje, lepších
podmínek pro svůj osobní rozvoj a radosti ze smysluplné a odpovědné
kreativní činnosti…

Luboš Procházka, ředitel ZUŠ

Markéta Smolíková (13 let), studentka Gymnázia Trhové Sviny a
též Druhé soukromé základní umělecké školy Českých Budějovicích
ve třídě Mgr. art. Karolíny Vobořilové, DiS. (která mj. opět od února
vyučuje i na ZUŠ F. Pišingera, Trhové Sviny), se v letošním roce
zúčastnila několika významných celostátních kytarových soutěží. Na
celostátní soutěži s mezinárodní účastí Praguitarra Clásica získala ve
své obsáhlé kategorii 3. místo. Též se zúčastnila soutěže Kytarové pó-
dium v Teplicích, kde ve své kategorii soutěžila jako jedna z nejmlad-
ších a získala čestné uznání (nutno podotknout, že na soutěžích bylo
více jak 20 účastníků). Soutěž žáků Základních uměleckých škol bývá
stěžejní celostátní akcí, která je pořádána pro daný obor jednou za tři
roky. Markéta získala 1. cenu s postupem v okresním kole, poté rovněž
v kole krajském a na ústředním kole v Mostě získala při velké a početné
konkurenci 2. cenu. Též byla oceněna porotou projektu Talent v MAS,
jež oceňuje talentované děti v regionu. Mimo jiné se pravidelně účastní
koncertů, a také je pravidelným účastníkem souborů i mistrovských
kurzů Jihočeského kytarového festivalu, který pravidelně pořádá ZUŠ
F. Pišingera v Nových Hradech.

Karolína Vobořilová Markéta Smolíková získala 3. místo v soutěži Praguitarra Clásica

NOVINKY ZE ZUŠ
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120. Výročí Buqoyské hrobky
1. června 1904 proběhlo slavnostní vysvěcení Buquoyské hrobky na

Nových Hradech. Letos se na Mezinárodní den dětí slavilo kulaté výro-
čí 120 let. Tento den se zde konaly celodenní prohlídky, které sklidily
velký úspěch. V hrobce byly vystaveny fotokopie historických pramenů,
které dokumentují samotný vznik hrobky. Kromě zajímavých příběhů
posledních členů rodu Buquoyů v Čechách byla součástí prohlídky
možnost nahlédnutí do knihy z roku 1907 s názvem Beiträge zur Ges-
chichte der Stadt Gratzen, v překladu Příspěvky k dějinám města Nové
Hrady. Autorem byl novohradský rodák, hraběcí archivář a historik
Anton Teichl, který zemřel v roce 1913 (na fotografii vlevo).

Teichl celkem ve třech knihách popiso-
val nejen dějiny samotného města od jeho
počátků až po svoji současnost, ale také
dochovaný urbář. V následné části, která
byla na hrobce k dispozici k nahlédnutí
zde Teichl popisuje 31. květen a následně
1. červen 1904, který se hrobky týkal.

Právě v tento den byly vyzvednuty os-
tatky Jiřího Jana Jindřicha (Georga Johan-
na Heinricha), který zemřel v roce 1882
a nemohl být uložen do staré rodinné hrob-
ky, jež se nachází v kostele svatého Petra

a Pavla na novohradském náměstí. Smuteční průvod s jeho ostatky, ro-
dinou a obyvateli vyšel z kostela, šlo se přes náměstí okolo radnice
a následně průvod zamířil k hrobce. Jelikož ale nebyla vysvěcena, ra-
kev zůstala v provizorním stanu na novohradském hřbitově do další-
ho dne. Jiřího manželka, která zemřela v roce 1897 Žofie Tereza
(Sophia Therese), rozená princezna Öttingen-Wallerstein, byla po
smrti uložena do rakve v zemi. 31. května 1904 byly její ostatky exhu-
movány, nabalzamované tělo se přesunulo do nové rakve, následně pak
i do nového sarkofágu a byla dočasně uložena vedle svého manžela ve
stanu. Až do posledního květnového večera se u rakví sloužily smuteční
vigilie a obyvatelé Nových Hradů zde vyjadřovali „svou úctu, vděčnost a
důkaz oddanosti vysokému [tj. vysoce urozenému] hraběcímu rodu“.

Druhý den 1. června 1904 přišel den D, a tedy vysvěcení hrobky.
Z Českých Budějovic přijel tamní biskup Martin Josef Říha na pozvání
hraběte Karla Bonaventury II. Buquoye, který nechal hrobku postavit.
Biskup za účasti hraběcí rodiny, úředníků, učitelů, spolků a dalšího
obyvatelstva nejprve posvětil „krásnou velkou kapli“, po níž sloužil
první mši svatou servita Welchior Karner. Následně byla posvěcená sa-
motná přízemní krypta, načež se průvod lidí přesunul ke stanu na hřbi-
tově, kde byly umístěny sarkofágy. Biskup Říha provedl požehnání a
poté došlo k přenesení ostatků
do krypty. V závěru dne pro-
nesl biskup dojemnou řeč, „po
níž se všichni ve slavností ná-
ladě rozešli.“ Takto uložené
sarkofágy v kryptě hrobky
zůstaly až do poloviny 80. let
minulého století, kdy bylo roz-
hodnuto, že se zde zřídí smu-
teční síň pro pohřby, které se
zde konají dodnes. Sarkofágy
jsou v hrobce nadále uloženy,
jen se nachází v kapli v prvním
patře.

Miroslava Dvořáková

Milí novohradští občané, bylo mi ctí pracovat pro Vaše město a
zkoumat jeho historii. Bohužel již nadále nejsem schopna z rodin-
ných důvodů v této práci pokračovat, a proto odcházím. Nahradí
mě zde kolegyně, která studuje historii na FF JU v Českých Budě-
jovicích, a doposud zde působila jako průvodkyně v Buquoyské
hrobce. Věřím, že bude pro Vaše město velkým přínosem. Děkuji
Vám za přízeň a milé přijetí, na Nové Hrady budu vzpomínat vždy
v dobrém a budu se sem ráda vracet. Veronika Veberová

Novohradské muzeum v Nových Hradech
nabízí v letních měsících možnost využít muzejní dvorek k odpočin-
ku či ke hře. Děti si zde mohou pohrát se skládačkami s novohorad-
skými motivy, vyfotiti se hraběnkou Terezií a Janem Nepomukem
Buquoyem či si jen tak pohrát s dřevíčky nebo si roztočit kolo a vy-
hrát svého Buquoye. V muzeu si také můžete domluvit individuální
prohlídky městem zaměřené na historii jednotlivých domů a na bu-
quoyskou krajinotvorbu.

Otevírací doby během letních prázdnin:
¡ Vnitřní expozice Novohradského muzea, ulice Česká 74

Červenec, srpen: úterý–neděle, 10–16 h
¡ Skanzen ochrany státní hranice a železné opony

Červenec, srpen: úterý–neděle, 10–16 h
(Hraniční přechod směr Pyhrabruck)

¡ Buquoyská hrobka:
Duben–září: úterý, pátek:: 10, 11 h
Další časy prohlídek po předchozí domluvě (min. počet 5 osob)

Kontakty: muzeum@novehrady.cz, tel. 603 882 340
kicnovehrady.cz/place/muzeum/ Vitorazská, Nové Hrady 373 33

KO�ELU�NA



26 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ červenec 2024

Informace z knihovny

Poslední květnový čtvrtek byl zase ve zna-
mení prvňáčků. Děti přišly ukázat, jak umí
číst, povídali jsme si o knize Kláry Smolíkové
„Čertice Dorka“ a na téma této knihy jsme si
udělali kvíz. Bohužel, ani při jedné návštěvě u nás v knihovně nezbyl
čas na prohlížení našeho knihovního fondu, došlo tedy v červnu na ještě
jednu návštěvu. A to už si děti užívaly jenom knih.

Do konce května probíhalo v knihovně každé pondělní odpoledne
doučování školáků a tvořivý kroužek s lektorkou Mgr. Janou Tomáško-
vou, která navíc dětem k Mezinárodnímu dni dětí uspořádala kvízové
odpoledne s odměnami pro nejúspěšnější.

Knihovnice Drahomíra Císařová

Věrozvěstové,
kteří přinesli staroslověnštinu

Nejstarší písemně dochovaný slovanský jazyk. To je staroslověn-
ština, kterou začali roce 863 na Velké Moravě šířit dva zvěstovatelé
ze Soluně jménem Cyril a Metoděj. Jejich počiny si připomínáme
5. července, kdy jsou v českém kalendáři napsaná jejich jména.

Cyril a Metoděj byli bratři z řecké Soluně, věrozvěstové, kteří
k nám byli na žádost velkomoravského knížete Rostislava posláni
byzantským císařem Michaelem III., aby zde šířili křesťanskou víru.

Cyril a Metoděj toho přinesli mnohem víc než jen křesťanství.
Vytvořili například novou, lidem srozumitelnou abecedu o 41 pís-
menech – hlaholici – a prosadili, aby byla staroslověnština povýše-
na na liturgickou. Stala se tak vedle hebrejštiny, řečtiny a latiny
dalším posvátným bohoslužebným jazykem, což obojí značně na-
pomohlo k zavedení gramotnosti ve střední Evropě. Kromě toho
tito svatí muži, kterým se také říkalo apoštolové, s rozumem a las-
kavostí sobě vlastními, v prostředí, kde byly příliš rozšířeny pově-
ry a pohanské zvyky, a kde bez úcty k instituci manželství nezdravě
bujela nevěra, oslovovali lid a ukazovali mu cestu k vzájemné úctě a
k Bohu. Tehdejší společnost de facto kultivovali a položili tak zá-
klad budoucí slovanské kulturnosti.

Je nezpochybnitelné, že příchod věrozvěstů, vzdělaných a osví-
cených bratrů Cyrila a Metoděje do našich zemí, má obrovský histo-
rický význam. Vždyť to díky nim máme svou vlastní řeč, kulturu
a tradice!

Dovnitř jsme se nevešli

Hurá do knížek!

Je to fakt náročné

Prvňáčci a čertice Dorka, Nechytej mě za slovo

Významná výročí
ČERVENEC 2024
¡ 3. 7. 1854 nar. Leoš Janáček,

skladatel (zemř. 12. 8. 1928) 170

¡ 9. 7. 1834 nar. Jan Neruda, novinář
a spisovatel, patřil ke skupině kolem al-
manachu Máj (zemř. 22. 8. 1891) 190

¡ 13. 7. 1399 zemř. Petr Parléř,
stavitel chrámu sv. Víta v Praze
(nar. asi 1333) 625

¡ 28. 7. 1869 zemř. Jan Evangelista
Purkyně, přírodovědec, fyziolog,
filozof, spisovatel, národní buditel
(nar. 17. 12. 1787) 155

¡ 28. 7. 1914 Rakousko-Uhersko
vyhlásilo válku Srbsku, začala první
světová válka 110

¡ 30. 7. 1419 defenestrace
na Novoměstské radnici (první pražská
defenestrace) – pražský lid vedený Ja-
nem Želivským se zmocnil Novoměstské
radnice a vyhodil z oken novoměstské
konšely - začátek husitské revoluce 605

Okénko do knihovny
Krajina roztavených zvonů / Jan Štifter
Ve vyprávění sedmi mužů se odvíjí příběh prorůstající dvěma staletími. V roce 1832 se lékař
připravuje na nejdůležitější životní zkoušku, když do Čech přichází epidemie. Chlapec v roce
1955 pátrá po tom, co se v jeho rodině přihodilo na konci druhé světové války. Nejmladší ge-
nerace se chce odpoutat od společenských konvencí a zařídit se po svém. Jak daleko sahá
paměť jedné rodiny?

Nový domov / Lizzie Page
Emotivní válečný román. Sedmiletá Pearl je vytržena ze své rodiny a aby unikla hrůzám vál-
ky, je poslána na anglický venkov. Tam je přidělena na starost Vivienne, která ale žádné dítě
nechce. Pearl a Vivienne se musí naučit, jak spolu žít.

Josefův osud / Josef Lewkowicz
Skutečný příběh lovce nacistů. Vítězná kniha Jewish Literary Awards 2023. V šestnácti le-
tech se Josef Lewkowicz stal vězněm číslo 85314 a postupně poznal nelidské podmínky
v šesti nacistických koncentračních táborech včetně Osvětimi a Mauthausenu. Po konci vál-
ky zjistil, že je jediným přeživším z původně stopadesátičlenné rodiny. Následně se přidal
k vojenské policii a sehrál klíčovou roli při identifikaci vůdců SS. Poznejte jeden z posled-
ních, dosud nevyprávěných příběhů holokaustu. Příběh o nezlomném duchu, neotřesitelné
víře a neobyčejné odvaze jednoho muže tváří v tvář zlu.
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KOTLÍKOVÉ DOTACE
pro domácnosti s nižšími příjmy a ostatní dotace
Kdo může požádat o kotlíkovou dotaci
pro domácnosti s nižšími příjmy?
− vlastník nebo spoluvlastník nemovitosti (rodinného domu, bytové

jednotky bytového domu nebo trvale obývaného rekreačního
objektu)

Za jakých podmínek
− žadatel a všichni členové jeho domácnosti pobírají ke dni podání

žádosti o podporu starobní důchod nebo invalidní důchod 3. stupně;
NEBO

− žadatel, nebo člen jeho domácnosti v období od 1. 1. 2022 do
doby podání žádosti o podporu pobíral příspěvek na bydlení
(není nutné, aby příspěvek pobíral po celou dobu).

Na co lze dotaci čerpat
− Kotlíkovou dotaci lze čerpat na výměnu kotlů na pevná paliva

s ručním přikládáním a nesplňují 3., 4. nebo 5. emisní třídu.
− Dotaci lze získat i v případě, že je rodinný dům vytápěn dvěma

zdroji, kotel na pevná paliva musí být hlavním zdrojem vytápění
(s výjimkou soustavy zásobování tepelnou energií).

− Dotaci nelze získat na výměnu kamen, krbů a krbových kamen
(umožňuje Nová zelená úsporám).

− Tepelná čerpadla typu vzduch-vzduch nejsou podporována

− Dotaci nelze získat na výměnu plynových kotlů, elektrokotlů atp.

− Není nutné realizovat s výměnou kotle žádné další opatření
(zateplení apod.).

Jaký nový zdroj tepla si lze z dotace pořídit
a jak vysoká je dotace?

Zdroj tepla Maximální dotace

Elektrické nebo plynové tepelná čerpadla 95 %, max. 180 000 Kč

Kotel na biomasu (kusové dřevo)
s ručním přikládáním 95 %, max. 130 000 Kč

Kotel na biomasu (pelety)
s automatickým přikládáním 95 %, max. 130 000 Kč

Ukončení příjmu elektronických žádostí
v Jihočeském kraji: 31. 8. 2024 ve 24 hod.

S podáním žádosti pomůže ZDARMA i MAS Sdružení Růže
kontaktujte Adélu Pixovou, tel. 774 743 470,
email: pixova@mas.sdruzeniruze.cz

Nabízíme bezplatné poradenství také ohledně Nové zelené úsporám
standard (výměna zdroje vytápění pro ostatní domácnosti, zateplení,
fotovoltaika atd.).

Zvyšování prestiže sociálních služeb
Každý z nás je někdy může potřebovat. Pro sebe, pro svého blízké-

ho, pro kluka se závislostí, který se pravidelně potácí naší ulicí… Je ne-
spočet životních situací, ve kterých se můžete ocitnout, nehledě na váš
věk, vzdělání nebo finanční zajištění. Sociální služba pomáhá postavit
se zpátky na nohy. Získat ztracenou soběstačnost. To, že jsem sociální
službu využila, neznamená, že jsem ztroskotanec. Znamená to, že chci
změnit k lepšímu svou aktuálně náročnou životní situaci. Sociální
služba v tomhle pomoct umí.

Přesto se na ni často díváme skrz prsty. Nechtěli bychom v sociální
službě pracovat. Jsou tu nízké odměny. Práce je fyzicky i psychicky ná-
ročná. Klienti většinou nejsou krásní, mladí, bohatí a bez problémů.
Ale co s tím? Jak to změnit?

Archa uspořádala na toto téma kulatý stůl v Poslanecké sněmovně
pod laskavou záštitou paní poslankyně Pavly Pivoňka Vaňkové. Svůj
pohled a možná řešení nastínili hosté z různých oblastí. Jiří Horecký,
prezident Asociace poskytovatelů sociálních služeb, za poskytovatele
naše paní ředitelka Monika Strapková, za organizace, které se snaží
změnit podmínky pracovníků a klientů Simona Bagarová, ředitelka orga-
nizace Jsme MILA, z. s. a Jakub Čtvrtník, předseda Institutu sociální prá-
ce. Vzdělávací instituce pak zastupovala Melanie Zajacová, vedoucí
Katedry sociální práce, Filosofické fakulty Univerzity Karlovy.

Jedním z možných řešení je představovat službu a její činnost široké
veřejnosti. Nezkresleně, takovou jaká ve skutečnosti je.

Takovou iniciativou je putovní fotografická výstava MÍSTA DOMA.
Pokud jste ji propásli minulý rok v Borovanech, v Trhových Svi-

nech, v Ledenicích, v Nových Hradech, v Suchdolu nad Lužnicí, v Čes-
kých Velenicích a neviděli jste ji ani naposledy v Atriu Poslanecké
sněmovny, pak máte jedinečnou příležitost vidět ji nyní.

Ve čtvrtek 1. srpna od 13 hodin ji budeme slavnostně otevírat verni-
sáží v hlavní budově Krajského úřadu v Českých Budějovicích. Záštitu
a úvodní slovo převezme náměstkyně hejtmana Lucie Kozlová. Přijďte
za námi, potkejme se na dalším netradičním místě.

Těší nás, že naši snahu představovat široké veřejnosti činnost pečo-
vatelské služby finančně podpořili organizace CRM pro Neziskovky,
Jihočeský Kraj a Safari resort Hluboká u Borovan. Děkujeme.

M. Strapková

Kulatý stůl v poslanecké sněmovně

Fotografická výstava – Místa doma
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Archa vypluje na Borůvkobraní v plné parádě!
Archa, borovanská terénní pečovatelská služba, pluje již více než

deset let. Za tu dobu se z malého voru proměnila ve stabilní parník, kte-
rý uveze až 200 pasažérů. Péče o ně by nebyla možná bez námořnic,
které se každý den starají o to, aby všem na pomyslné palubě bylo
dobře. Práce to není jednoduchá, ne vždy svítí slunce, ne vždy je klid-
ná hladina.

Na letošním Borůvkobraní Archa představí veřejnosti své odborné
služby, ale zároveň uspořádá na svém stánku i krásnou benefiční akci.

Lidé si budou moci koupit tradiční doudlebské pečivo tzv. „kynuťáky“, které v Arše napekli dob-
rovolníci pod vedením Hany Doskočilové, která je folkloristkou a zkušenou lektorkou. Hanku
můžete na Borůvkobraní zastihnout osobně v sobotu i v neděli. Péct bude přímo ve stánku Archy
na náměstí před zámkem, kde bude možno „kynuťáky“ zakoupit a pomoci tak zajistit pečovatel-
kám to nejlepší vybavení pro jejich náročnou službu. Archa o.p.s.

Naši mladí rybáři…
Poslední květnovou a první červnovou

neděli se opět utkaly děti v závodech o nej-
lepší mladou vydru Stropnicka a Novo-
hradska.

Tentokrát se soutěžilo pouze v jedné kate-
gorii, kdy dospělí mohli dětem pomáhat pou-
ze nahazovat a podebírat ryby, což ne vždy
úplně vyšlo. Stejně jako každý rok se nejdříve
losovalo místo u rybníka a potom se děti 4 ho-
diny, s jednou přestávkou na buřta, snažily na-
chytat co nejvíce ryb.

Do prvního závodu na Farském rybníku
se tentokrát nepřihlásili pstruzi duhový a
dokonce i kapři měli problémy s docház-
kou. Na háčcích je museli zastoupit hlavně
perlíni a dokonce ani ti nebyli úplně při chu-
ti. Proto tento boj byl hlavně o místě, techni-
ce a trpělivosti. Nejlíp si s tím poradil Denis
Lhotský, který nachytal přes tři metry ryb,
na záda mu dýchal Tomáš Tuscher s dvěma
metry a nejlepší trojici uzavíral Sebastian
Kurc se 72 cm.

O týden později na novohradském Sedlá-
kovci to už bylo takzvaně jiné kafe. I přes
nepřízeň počasí brali kapři, perlíni, plotice a
karasi téměř komukoliv na cokoliv. Novo-
hradské rybobraní nejlépe zvládl Tomáš Ša-
vel, paty měl však ošlapané od Jana Kouřila
a ten zase od Michala Kubíčka a Karolíny
Kadlecové.

I když prvnímu závodu přálo pouze počasí
a druhému zase Svatý Petr, těšíme se, že to
bude příští rok lepší. Petrův zdar.

Tomáš Vontor,
předseda MO ČRS Nové Hrady
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Národní pohár v karate v Českých Budějovicích
Jan Švenda vybojoval v disciplíně kumite bronz

V sobotu 8. června 2024 se v Českých Bu-
dějovicích konalo 2. kolo Národního poháru
v karate, tato soutěž je postupová a nominační
na Mistrovství ČR. Na prestižní šampionát se
sjelo více jak tři sta šedesát závodníků, z osm-
desáti třech klubů z celé ČR a bojovali o postu-
pové body na nadcházející Mistrovství ČR.

V disciplíně kumite (sportovní zápas dvo-
jic podle pravidel WKF) v kategorii junioři do
76 kg vybojoval v silně obsazené kategorii Jan
Švenda bronzovou medaili. Zvítězil ve dvou
postupových kolech a bohužel byl zastaven
členem státní reprezentace z oddílu TJ karate
České Budějovice za stavu 0:0 rozhodli roz-
hodčí pro protivníka našeho borce. V nastalé
repasáži již Honza nedal soupeři šanci a velmi
dobrým výkonem zajistil našemu oddílu bronz
a cenné body k postupu na nominaci na
Mistrovství ČR, které se bude konat v prosinci
v Pardubicích.

V kategorii junioři -62 kg se probojoval ze
základní skupiny David Macho, který v dal-
ších zápasech podal dobrý výkon, ale stačilo
to „pouze“ na bodované 5. místo.

Děkuji našim závodníkům za vzornou re-
prezentaci, trenérům za kvalitní soutěžní, tak-
tickou přípravu a rodičům za podporu našich
závodníků.

Martin Hermann, předseda oddílu karate
David Macho a Jan Švenda na Národním
poháru v karate

Jan Švenda zasahuje soupeře vysokým kopem
na horní pásmo, akce za tři body

Mistrovství České republiky karate Beginer
Alice Vanišová vybojovala bronzovou medaili

V sobotu 15.6.2024 se v Dubňanech v Jihomoravském kraji konalo
Mistrovství české republiky Beginer. Na šampionát se sjelo přes 300 nej-
mladších soutěžících ze 48 oddílů z celé ČR, kteří se utkali v soutěži pro
nejmladší závodníky.

Soutěž Beginer je koncipovaná tak, aby formou hry, připravila co
nejlépe technicky nejmladší závodník na soutěže karate. Mohou se jí
účastnit pouze děti do 13 let a jen do 7. Kyu (žlutý pásek včetně) tj. prv-
ní tři technické stupně v karate, tedy začátečníci. Soutěží se v disciplí-
nách Kihon Ido – předepsaná sestava technik skládající se z úderů,

kopů, krytů a hmatů v různých
postojích, buď na místě, nebo
za pohybu v předepsaných po-
stojích dle věkové kategorie.
Dále pak je zde disciplína Agi-
lity, což je překážková dráha,
kde děti plní úkoly nejen z pře-
konání překážek na čas, ale
také na určených místech pro-
vádí údery a kopy na lapy.
K atraktivní disciplíně patří
kumite balon, kdy v určitém
časovém intervalu provádí zá-
vodník údery a kopy na dva
míče umístěné na tyči na čas a
hodnotí se počet, ale také tech-
nická správnost provedených
úderů a kopů. Žluté pásky
(7. Kyu) soutěží ji v předepsa-
ných sestavách kata a v souboji
dvojic kumite, kde je zápas vel-
mi kontrolován rozhodčími a
nedochází ke kontaktu.

Závodníci z oddílů karate
Tělovýchovná jednota Nové
Hrady se účastnili této soutěže
poprvé a drželi se v početné konkurenci velmi dobře, nejlépe se umísti-
la Alice Vanišová která získala bronzovou medaili v disciplíně Kihon
Ido, další naši závodníci Milana Satkoieva a Mikaylo Drahun se pro-
bojovali do repasáže, ale přes velice dobré výkony to na medailové
pozice zatím nestačilo. Veliká gratulace všem závodníků a poděko-
vání trenérům za přípravu i rodičům za podporu našich nejmladších
závodníků.

Martin Hermann, předseda oddílu karateAlice Vanišová cvičí Kihon Ido

Alice Vanišová vybojovala bronz
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Trenéři karate se účastnili školení v Českých Budějovicích
Školení trenérů karate se konalo ve dnech 25.- 26.5.2024 ve

Fight Clubu v Českých Budějovicích. Trenérský seminář organi-
zovala Trenérsko-metodický úsek Jihočeského svazu karate ve
spolupráci s Trenérsko-metodickou komisí Českého svazu kara-
te. Lektor první čísti školení byl předseda Jihočeského svazu ka-
rate pan Jiří Faktor, který měl praktickou přednášku tréninku
karate pro děti i dospělé cvičence a předával posluchačům
bohaté zkušenosti ze soutěžní kariéry v disciplíně kumite.
Dalšími lektory kata byli Iva a Lukáš Jandovi, dlouholetá tre-
nérka státní reprezentace ČSKe kata a několikanásobný
Mistr ČR v kata. Přítomným předávali nejen zkušenosti ze
soutěžní sféry, ale také metodiku tréninku, která se zabývá
problematikou výcviku začátečníků a to především u dětí
a mládeže. Účastníci školení ocenili srozumitelný a praktic-
ký přednes uvedené problematiky.

V závěru dne se konaly zkoušky na stupně
technické vyspělosti v karate. Komise složená
z výše uvedených přednášejících přezkoušela
Václava Plecera mladšího na 3. Dan, Jaromíra
Švendu, našeho trenéra na 4. Dan a Václava
Plecera na 6. Dan. Všichni adepti na mistrovské
stupně zvládli těžkou zkoušku na výbornou a
bylo vidět, že přípravu nepodcenili.

Druhá část školení trenérů karate se konala
v neděli 26.5.2024 opět ve Fight clubu v Čes-
kých Budějovicích. Seminář se zabýval dis-

ciplínou kumite. Tuto část školení vedl současný trenér reprezentace
ČR a zkušený závodník Miroslav Hýsek, který předával závodní zku-
šenosti účastníkům školení, se zaměřením na sportovní a taktickou
přípravu v kumite

Školení se účastnili: 3 trenéři B. třídy, 31 trenérů D. třídy a 8 nových
zájemců o licenci trenéra D. třídy ze 7 Jihočeských oddílů, dále pak
ze Školy Jiu Jitsu a Karate Krnov a SK Karate Praha.

Trenérský seminář se vydařil skvěle a všichni účastníci byli velice
spokojeni.

Poděkování všem našim cvičencům, kteří se tohoto školení trenérů
účastnili a budou předávat zkušenosti našim členům oddílu a přede-
vším dětem a mládeži.

Martin Hermann,předseda oddílu karate

Zleva J. Faktor, I. Jandová, J. Švenda 4. Dan,
V. Plecer 6. Dan, V. Plecer ml. 3. Dan,

L. Janda a M. Hermann

Účastníci školení trenérů v Českých Budějovicích

TJ Sokol Nové Hrady informuje
Podobně jako předchozích letech se nám také

v loňském roce podařilo získat finanční podporu na
sportovní činnost dětí a mládeže v rámci dotačního
programu Jihočeského kraje „Podpora sportovní
činnosti dětí a mládeže, výkonnostního sportu a pa-

rasportu“. Náš projekt s názvem „Kuželky dětí a mládeže v roce
2023, TJ Sokol Nové Hrady“ s celkovým rozpočtem 65 tis. Kč, byl
podpořen částkou 50.000 Kč. Jeho společnými cíli a přínosy byly
zachování a další rozvoj kuželkářského sportu v Nových Hradech,
trvalý rozvoj pohybových aktivit dětí a mládeže, přivedení co nej-
většího počtu dětí k aktivnímu způsobu života, vyhledávání a vý-
chova mladých talentů a získávání a trvalý rozvoj trenérů mladých
kuželkářů. Vedle toho jsme díky poskytnuté dotaci mohli zajistit ne-
zbytné materiálně technické vybavení a pokrýt nemalou část pro-
vozních a mzdových nákladů spojených se sportovní činností dětí a
mládeže v naší tělocvičné jednotě.

K největším úspěchům našeho klubu v práci s dětmi a mládeží
v sezóně 2023/2024 v individuálních soutěžích patří celkem sedm
umístění v top 10 krajských přeborů mládežnických kategorií, při-
čemž Natálie Hamerníková se v kategorii starších žákyň umístila na
2. místě, čímž si vybojovala právo účasti na mistrovství České repub-
liky. V kolektivních soutěžích bylo družstvo dorostenců v uplynulém
ročníku účastníkem krajském přeboru, kde s většími či menšími úspě-
chy odehrálo celkem 12 soutěžních utkání proti soupeřům z celého Ji-
hočeského kraje.

Je zřejmé, že podobných úspěchů by nebylo možné dosáhnout
bez odpovídajícího materiálního a personálního zabezpečení a jsme
velice rádi, že i s pomocí dotačních programů Jihočeského kraje se
nám daří zajistit dostatek finančních prostředků pro činnost našeho
sportovního klubu s již více než šedesátiletou historií. Poděkování
na tomto místě zcela jistě patří nejen Jiho-
českému kraji, ale také všem našim trené-
rům, rozhodčím a organizačním pracovníkům,
kteří svou činnost vykonávají zcela dobro-
volně a ve svém volném čase.

Za TJ Sokol Nové Hrady, Pavel Kříha

INZERCE

KDO INZERUJE

TEN PROSPERUJE!
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